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§ 148  
 

Anmälningar 
 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

 

 

Handlingar i ärendet 

 

Anmälningar till KSAU 2010-06-15 
Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser   
Älgö Fastighetsägareförening Ytt-

rande över ärende Älgö 4:1 ansökan 

om ett 48 m högmast för telecom. 

Svar från Exploateringsenheten med 

e-post 2010-05-26 

Handikapprådet genom Hans-Ivar 

Swärd, Tillgänglighetsarbete i 

bokslutet. 

 

Skolverket 2010-05-06. Information 

om Skolverkets fortsatta implemen-

tering av skollagen och skolrefor-

merna 

UNB 

Medborgarförslag, Parkeringsutred-

ning och program för upprustning 

av trafikmiljön i Finntorp 

TN 18 maj, § 65. 

Rapporter  
Socialtjänsten, Ann Philip, Rap-

portering enligt 16 kap 6 f § SoL 

av ej verkställda beslut enligt 4 

kap 1§ SoL-per sista mats 2010 

SÄN, KF samt kommunens revisorer 

Cirkulär, SKL  

Huvudöverenskommelse om lön och 

allmänna anställningsvillkor m.m. 

HÖK- med Svenska kommunalarbetare-

förbundet. Cirkulär 10:34 

 

Ekonomirapporten,om kommunernas 

och landstingets ekonomi-Maj 2010, 

inkl pressmeddelande 2010-05-05. 

 

Styrelsebeslut nr 4, 2010-04-23, 

Sammanträdesplan 2011 för Sveriges 

Kommuner och Landsting 

 

Inbjudan Rikskonferens 1-2 dec 

2010 - Robust samhälle-Risker av 

social karaktär 

 

Övrigt  

Jan Fristeg, brev till Nacka kom-

mun angående bostäder, arbete m.m. 

Liselotte Lexén svarat och tagit 

emot brevet. 

Avtal Ormingerådet Verkställighet av KF-beslut i Mål 

& Budget 2010 

Protokoll från Käppalaförbundets 

fullmäktige 4 maj 2010 
 

Sveriges Ungdomsråd, inbjudan till  



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 5 (72) 

 Kommunstyrelsen  

 23 augusti 2010 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Utmärkelsen Årets Ungdomssatsning 

Kompetens- och integrationsbered-

ningen, minnesanteckningar från 

sammanträde 19 maj 2010. 

 

Pyttis, Finland, Tackbrev från 

Olli Nuuttila, kommunordförande 

Pyttis. 

 

Akademin för cirkuskonstens beva-

rande. Brev till kommunsstyrelsen 

rörande cirkuskonstens bevarande i 

kommuner. 

 

 

Anmälningar till KSAU 2010-08-10 
Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser   
Brev om Nacka Energis dotterbolag, 

inkommet 2010-06-15 

Besvarat av Lennart Jonasson 2010-

06-18 

Brev om Tryggve 2010-06-17 Besvarat av Per Höglund 2010-07-28 

Yttrande angående Arbetsplan Väg 

222, Boovägen, ny påfartsramp vid 

Björknäs 

Anders Ekengren och Yussuf Hassen 

Beslut i KSAU 2010-06-15 angående 

Medborgarförslag om Saltsjöbadens 

samskola 

Beslutet meddelats förslagsstäl-

larna  av Liselotte Lexén 2010-06-

18 

Beslut angående tillstånd till 

allmän kameraövervakning 2010-06-

14 

 

  

  

Inbjudningar  
Förtroendevaldas rättigheter och 

skyldigheter, kursinbjudan till 

Växsjö 2010-12-03 

Regionförbundet södra Småland 

  

Rapporter  
KSL – Verksamhetsberättelse 2009  
  
  

Cirkulär, SKL  

Cirkulär 10:50 

Komplettering av bidragsvillkor 

för fristående verksamheter 

 

  

Övrigt  

KSL – Förbundsavgift år 2011 till 

Sveriges kommuner och landsting 
 

KSL – Samhällsorientering för nya-

lända 

PLUS-enheten  

NEAB – Protokoll vid sammanträde 

2010-05-11 

 

NEAB – Protokoll vid sammanträde 

2010-06-15 

 

Käppalaförbundets arbetsutskott – 

Protokoll vid sammanträde 2010-06-

03 

 

Käppalaförbundets arbetsutskott –  
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Protokoll vid sammanträde 2010-06-

11 

Värmdö kommun – Översiktsplanen 

2010-2030 

 

 

 

Anmälningar till kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 
Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt  

Information om samråd angående 

Nackas kustprogram, tjänsteskri-

velse och sändlista 

Översiktsplanerare Lina Malm 

  

 

 

- - - - - 
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§ 149 
 

Delegationsbeslut 
 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälan av delegationsbeslut vid KSAU den 15 juni 2010 

Beslut Delegat 

Delegationsbeslut av fastighetsdirektören 

ang förvärvstillstånd för hyreshus samt 

förköps-ärenden nr  67-68 /2010 

Teknik- och Fastighetsdirektör Dag Björk-

lund 

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut vid KSAU den 10 augusti 2010 

Beslut Delegat 

Beslutsattestanter och ersättare för balans-

konton år 2010 

Stadsdirektören Lennart Jonasson 

Beslutsattestanter år 2010 inom stadsled-

ningskontoret, ansvar 2006x 

Personaldirektören Elisabeth Carle 

Beslutsattestanter år 2010 inom Miljö- 

och stadsbyggnad 

Stadsdirektören Anders Ekengren 

Ersättare vid semester eller annan frånvaro 

inom Bygglovenheten/Miljö- och stads-

byggnad 

Stadsdirektören Anders Ekengren 

Tillförordnad chef för bygglovenheten  Stadsdirektören Anders Ekengren 

Tillförordnad chef för lantmäterienheten Stadsdirektören Anders Ekengren 

Tillförordnande av stadsbyggnadsdirektör Stadsdirektören Anders Ekengren 

Förteckning nr 2/2010 över överenskom-

melser i samband med fastighetsbildning 

Teknik- och fastighetsdirektör Dag Björk-

lund 

Förteckning nr 2/2010 över avtal om upp-

låtelse av nyttjanderätter och arrenden 

Teknik- och fastighetsdirektör Dag Björk-

lund 

Yttrande över ansökan om kameraöver-

vakning från Ormingeskolan 

Stadsjuristen Helena Meier 
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Delegationsbeslut vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 augusti 2010 

Beslut Delegat 

Lokal löneöversyn avseende 2010 års lön 

för stadsdirektör Lennart Jonasson 

Arbetsutskottets presidium 

Avtal rörande pendelbåttrafik längs Nack-

as Norra kust till City, ”Projekt Sjövä-

gen”, under hösten 2010 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Lang-

by 

 

- - - - - 
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§ 150 KFKS 2006/655-251 
 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9142, Prinsess-

vägen 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9142, Prinsessvä-

gen. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och stadsbyggnadsnämn-

den och Tekniska nämnden. 

 

Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och 

tekniska nämnden. 

 

Tekniska nämndens driftbudget ska belastas av kostnader för garantibesiktningen. 

 

Ärendet 

Planområdet omfattande 5000kvm, beläget i Skuru, mellan Prinsessvägen och Kungs-

vägen. Syftet med planen var att möjligöra byggrätter för tre villor på varsin fastighet 

om ca 900kvm. Resterande del utgör allmän platsmark. 

I samband med utbyggnaden har Prinsessvägen kompletterades med;  

- vändplan  

- belyst gång- och cykelväg mellan vändplanen och Kungsvägen 

- trappa från Kungsvägen upp till Sköldungavägen 

- Naturområdet har iordningställt genom gallring och röjning 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni § 166 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 3 juni 2010 

Bilaga 1: Slutrapport. 

Bilaga 2: Ärendeöversikt, karta. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2010 § 166 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9142, Prinsessvä-

gen. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och stadsbyggnadsnämn-

den och Tekniska nämnden. 

Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och 

tekniska nämnden. 

Tekniska nämndens driftbudget ska belastas av kostnader för garantibesiktningen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

- - - - - 
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§ 151 KFKS 2010-/362-219 

 

Yttrande över program för ny översiktsplan för Vaxholms 

kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande.  

Ärendet 
Vaxholms stad har påbörjat arbetet med en ny kommunövergripande översiktsplan, 

Vaxholm 2030. Ett program har tagits fram, som anger strategier och utgångspunkter för 

det fortsatta arbetet. Eftersom Nacka också tar fram en ny översiktsplan så är det intres-

sant att studera andra kommuners, och då särskilt grannkommuners översiktsplanearbe-

te. Nacka och Vaxholm har emellertid inte så många rent konkreta mellankommunala 

frågor. Den enda gemensamma fråga som är av verklig betydelse för båda kommunerna 

är båttrafiken. Förslaget till yttrande har därför koncentrerats till denna fråga. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 194 

Planenhetens tjänsteskrivelse 29 juli 2010 

Förslag till yttrande 29 juli 2010 

Kortfattad beskrivning av programmet 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2010 §  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att anta förslaget till yttran-

de.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Det är positivt med att båda Vaxholm och Nacka verkar för ökad båttrafik. Det är ock-

så intressant att Vaxholm har klart uttalade mål för långsiktigt hållbar utveckling med 

hänsyn till ekologiska, ekonomiska, sociala och kulturella aspekter. Nacka kommun kan 

ha något att lära av Vaxholm vad gäller översiktsplanering, men det saknas i Nacka 

kommuns skrivelse.” 

- - - - - 
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§ 152 KFKS 2010/148-265 
 

Yttrande över förslag till kulturreservat Baggensstäket  
Yttrande under samråd 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att inte ha någon erinran mot förslaget till kulturreservat 

Baggensstäket förutsatt att de aspekter som kommunstyrelsen har att bevaka under re-

missen beaktas, nämligen bostäder, arbetsplatser, kommunens mark och ekonomi med 

tillägg att budgetförslag för genomförandet ska tas fram. 

 

Ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 28 april 2010 att skicka remissförslag 

för bildande av kulturreservatet Baggensstäket på samråd till föreslagna remissinstanser.  

Området, som ligger i Södra Boo, har stora kulturhistoriska värden och naturvärden och 

är idag flitigt utnyttjat som rekreationsområde. Syftet med kulturreservatet är att bevara 

och utveckla områdets värden för kulturhistoria, rekreation och biologisk mångfald.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 174 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 28 maj 2010 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens sammanträde 28 april § 127 

Remissförslag från Park & Fritid 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2010 § 174 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att inte ha någon erinran mot förslaget till kulturreservat 

Baggensstäket förutsatt att de aspekter som kommunstyrelsen har att bevaka under re-

missen beaktas, nämligen bostäder, arbetsplatser, kommunens mark och ekonomi med 

tillägg att budgetförslag för genomförandet ska tas fram. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) yrkande med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Jan-Eric 

Jansson (KD) och Gunnel Nyman Gräff (S) bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs m fl yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Instämmer i Ann Lepps yttrande från MSN-nämndens sammanträde. Området borde 

vara större i omfattning både i östlig och västlig riktning. Inga onödiga anordningar bör 

göras. En bro vid den lilla viken vid Gammeludden verkar helt onödigt med ett för stort 

ingrepp i natur- och kulturmiljön till en för stor kostnad. Att göra stigen till cykelstig 

verkar också vara onödigt. Behåll stigen för promenader och se till så att utförandet görs 

så miljövänligt som möjligt av en entreprenör som har visat kompetens inom detta. ” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Miljöpartiet gläds åt bildande av naturreservatet och vi ansluter oss till s anteckning 

angående behov av redovisning av hur reservatbildningen kommer att genomföras.” 

 

Gunnel Nyman Gräff (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Vi tillstyrker naturligtvis bildandet av naturreservatet. Men vi konstaterar att nästan all 

mark i naturreservatet är privatägd, och har inte fått någon tillfredsställande förklaring 

till hur en reservatsbildning med de förutsättningarna går till. En sådan redovisning mås-

te tillföras reservatsbeskrivningen.” 

 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 153 KFKS 2009/139-258 
 

Antagande av principer för uttag av gatukostnadsersätt-

ning för del av Kummelnäs, Björnbergsområdet (Område 

E) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar med stöd av 6 kap. 31 § plan- och bygglagen att anta nedan-

stående principer 1-3 för uttag av gatukostnadsersättning för del av Kummelnäs, Björn-

bergsområdet (Område E), enligt bifogad gatukostnadsutredning. 
 

1. Kostnadsunderlag för utbyggnad av allmänna anläggningar: 

Kostnaderna omfattar de anläggningar som fordras för områdets funktion (gator och 

vägområde med diken samt belysning, grönområden, gångvägar och lekplats mm), 

projektering, bygg- och projektledning samt kostnader för marklösen, intrångser-

sättning, administration mm. Dessa kostnader har beräknats till 23,3 miljoner kro-

nor. Del av kostnaderna, 510 000 kr, avräknas från kostnadsunderlaget för att ingå i 

kostnadsunderlag avseende annan detaljplan, söder om Björnbergsområdet. De 

kostnader som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats 

till 22 790 000 kr. 
 

Den kostnadsnivå som anges vid utställning av gatukostnader skall, justerat för ev. 

generella kostnadsnivåförändringar över tiden, gälla som tak vid debitering efter att 

utbyggnaden av gata och park genomförts. Summan 22 790 000 kr utgör taket för 

uttag av gatukostnadsersättning för Björnbergsområdet (Område E). 
 

I det fall kommunens standardbelysning blir det alternativ som väljs vid utbyggna-

den ska tillägget för anpassad belysning, 580 000 kr, avräknas från takpriset. I det 

fall de faktiska kostnaderna överstiger takpriset svarar kommunen för merkostna-

den. 
 

2. Fördelningsområde 

Fördelningsområdet innefattar området för förslag till detaljplan för Björnbergsom-

rådet (Område E). 
 

3. Fördelningsgrund 

Kostnader för park och parkanläggningar fördelas lika på antalet befintliga och till-

kommande bostäder. Kostnaderna, exklusive park och natur, fördelas efter andelstal 

per fastighetstyp. 

 Andelstal 

Befintlig fastighet, permanenthus 0,6 

Befintlig fastighet, fritidshus 0,8 

Befintlig fastighet, obebyggd 1,0 

Ny, tillkommande tomt 2,0 
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Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 uppgår preliminärt till 

136 869 kr samt en andel av parkkostnad på 8 810 kr, totalt 145 678 kr. 

 

Ärendet 

Samråd om gatukostnadsutredning för del av Kummelnäs, Björnbergsområdet (Område 

E) pågick 26 november 2009 - 11 januari 2010 och utställning pågick 15 april - 17 maj 

2010, parallellt med utställning av förslag till detaljplan. Efter samrådet reviderades 

gatukostnadsutredningen avseende kostnadsunderlaget och till följd av justeringar av 

förslaget till detaljplan. 

Kommunen ska besluta om principer för uttag av gatukostnadsersättning, avseende 

kostnadsunderlaget, fördelningsområdet och fördelningsgrunden. Underlaget för beslu-

tet utgörs av gatukostnadsutredningen, som har utarbetats i enlighet med antagen gatu-

kostnadspolicy. 

De totala kostnaderna inom området har beräknats till ca 23,3 miljoner kr. Kostnaderna 

som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats till 22 790 000 

kr. Beloppet 22 790 000 kr utgör taket för uttag av gatukostnadsersättning för del av 

Kummelnäs, Björnbergsområdet (Område E). I det fall kommunens standardbelysning 

blir det alternativ som väljs vid utbyggnaden ska tillägget för anpassad belysning, 

580 000 kr, avräknas från takpriset. I det fall de faktiska kostnaderna överstiger takpriset 

svarar kommunen för merkostnaden. 

Fördelningsområdet innefattar området för förslag till detaljplan för del av Kummelnäs, 

Björnbergsområdet (Område E).  

Kostnader för park och natur fördelas lika på antalet befintliga och tillkommande fastig-

heter, preliminärt 8 810 kr per fastighet. Kostnaderna, exklusive park och natur, fördelas 

efter andelstal per fastighetstyp. 

Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 uppgår preliminärt till  

145 678 kr. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 196 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 26 juli 2010 

Gatukostnadsutredning för del av Kummelnäs, Björnbergsområdet (Område E), besluts-

handling (juli 2010). 

Bilaga 1, Omfattningsbeskrivning. 

Bilaga 2, Fördelning av gatukostnader. 

Bilaga 3, Betalningsvillkor. 

Redogörelse av utställning, med bilaga 

Samrådsredogörelse, justerad, exklusive bilagor 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 196 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar med stöd av 6 kap. 31 § plan- och bygglagen att anta nedan-

stående principer 1-3 för uttag av gatukostnadsersättning för del av Kummelnäs, Björn-

bergsområdet (Område E), enligt bifogad gatukostnadsutredning. 
 

4. Kostnadsunderlag för utbyggnad av allmänna anläggningar: 

Kostnaderna omfattar de anläggningar som fordras för områdets funktion (gator och 

vägområde med diken samt belysning, grönområden, gångvägar och lekplats mm), 

projektering, bygg- och projektledning samt kostnader för marklösen, intrångser-

sättning, administration mm. Dessa kostnader har beräknats till 23,3 miljoner kro-

nor. Del av kostnaderna, 510 000 kr, avräknas från kostnadsunderlaget för att ingå i 

kostnadsunderlag avseende annan detaljplan, söder om Björnbergsområdet. De 

kostnader som ska finansieras genom uttag av gatukostnadsersättning har beräknats 

till 22 790 000 kr. 
 

Den kostnadsnivå som anges vid utställning av gatukostnader skall, justerat för ev. 

generella kostnadsnivåförändringar över tiden, gälla som tak vid debitering efter att 

utbyggnaden av gata och park genomförts. Summan 22 790 000 kr utgör taket för 

uttag av gatukostnadsersättning för Björnbergsområdet (Område E). 
 

I det fall kommunens standardbelysning blir det alternativ som väljs vid utbyggna-

den ska tillägget för anpassad belysning, 580 000 kr, avräknas från takpriset. I det 

fall de faktiska kostnaderna överstiger takpriset svarar kommunen för merkostna-

den. 
 

5. Fördelningsområde 

Fördelningsområdet innefattar området för förslag till detaljplan för Björnbergsom-

rådet (Område E). 
 

6. Fördelningsgrund 

Kostnader för park och parkanläggningar fördelas lika på antalet befintliga och till-

kommande bostäder. Kostnaderna, exklusive park och natur, fördelas efter andelstal 

per fastighetstyp. 

 Andelstal 

Befintlig fastighet, permanenthus 0,6 

Befintlig fastighet, fritidshus 0,8 

Befintlig fastighet, obebyggd 1,0 

Ny, tillkommande tomt 2,0 
 

Gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 1,0 uppgår preliminärt till 

136 869 kr samt en andel av parkkostnad på 8 810 kr, totalt 145 678 kr. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”De boende får betala höga kostnader för gatuombyggnader utan att nämnvärt få gehör 

för sina synpunkter över plan- och kostnadsförslag. De boende får också betala ganska 

höga kostnader för kommunala vatten- och avloppssystem som inte är hållbara utan sna-

rast sårbara. Dricksvatten från Mälaren kan lätt förorenas, vilket skulle medföra svårig-

heter för många. Vi måste satsa på hållbara vatten-, avlopps- och dagvattenssystem. 

Nacka kommun måste aktivt erbjuda de boende kretsloppslösningar.   I övrigt ställer vi 

oss bakom synpunkterna från Nacka Miljövårdsråd.       

 

Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 

bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 

samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Bibehåll biologisk mångfald, 

förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 

rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 

ekokommun.” 

 

 

 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 154 KFKS 2003/349-214 
 

Detaljplan för del av Kummelnäs, Björnbergsområdet 

(Område E) i Boo 
Antagande 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Ärendet  

Planområdet är beläget i Kummelnäs, mellan Sågsjöns norra del och före detta Pors-

mosseverket, i nordvästra Boo. Detaljplanen syftar till att ge förutsättningar för en ut-

byggnad av bostäder, upprustning av vägarna samt ordna en kommunal vatten- och av-

loppsförsörjning av bostadsbebyggelsen. Området omfattar cirka 80 fastigheter. Detalj-

planen medger att ytterligare cirka 45 fastigheter kan tillkomma genom avstyckning. 

Länsstyrelsen har beslutat att upphäva strandskyddsförordnandet inom kvartersmark och 

vattenområde för bryggor. Beslutet träder i kraft när detaljplanen vinner laga kraft. 

Områdesnämnden Boo har godkänt startpromemorian. På grund av fastighetsägarnas 

synpunkter under samrådstiden konstaterades att det inte var möjligt att genomföra 

arbetet med enkelt planförfarande. Den dominerade frågan under samrådet var pla-

nens genomförande med kommunalt eller enskilt huvudmannaskap för allmän plats. 

Områdesnämnden beslöt att låta ändra planbestämmelserna så att tillåten byggnads-

area skulle relateras till tomtstorlek för att därigenom, där det är lämpligt, medge 

flera tomter. En enkätundersökning bland fastighetsägarna visade att det inte fanns 

tillräcklig majoritet för enskilt huvudmannaskap. Områdesnämnden beslutade i mars 

2006 att ställa ut det reviderade planförslaget, som innebär kommunalt huvudman-

naskap samt att utställningen ska ske samordnat med gatukostnadsutredningen. Un-

der 2008 gjordes en ny enkätundersökning som ett led i en ny arbetsmodell. Även 

denna enkätundersökning resulterade i att det inte fanns majoritet för enskilt huvud-

mannaskap. Kommunstyrelsen har beslutat att arbetsmodellen för planhanteringen 

skulle ligga till grund för planarbetet, vilket bland annat innebär att föreliggande 

planområde ska planläggas för kommunalt huvudmannaskap samt att planeringen 

och genomförandet ska prioriteras. 

Förslag till gatukostnadsutredning har varit föremål för samråd.  Det senast reviderade 

planförslaget skickades även ut till berörda fastighetsägare samt vid samrådet om gatu-

kostnader informerades fastighetsägarna om planförslaget.   

Framförda synpunkter under utställningstiden berör i huvudsak gatukostnadsutredning-

en. Synpunkterna på detaljplaneförslaget behandlar i bl.a. utrymme för sopfordon, an-

slutningspunkter för vatten och avlopp, mötesmöjligheter vid smala körbanebredder, 

vägbreddning på tomtmark, byggrätters storlek i förhållande till tomtareal samt möjlig-

het att få förvärva mark av Sågsjöns Fastighetsägareförening. 
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Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 197 

Planenhetens utlåtande 25 maj 2010 

Protokollsutdrag Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 16 juni 2010 § 202 

Planbeskrivning 

Genomförandebeskrivning 

Remissutlåtanden 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 197 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 juni 2010 § 202 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslöt att tillstyrka planförslaget och hemställer att 

kommunfullmäktige antar förslaget. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade med instämmande av Gunne Nyman Gräff (S) och Kerstin 

Nöre Söderbaum (MP) att ärendet återremitteras för att åstadkomma småskaliga flerbo-

stadshus med hyresrätt som upplåtelseform.  

 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade med instämmande av Stefan Saläng (FP och Jan-Eric 

Jansson (KD) bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons m fl yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles m fl yrkande. 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”De boende får betala höga kostnader för gatuombyggnader utan att nämnvärt få gehör 

för sina synpunkter över plan- och kostnadsförslag. De boende får också betala ganska 

höga kostnader för kommunala vatten- och avloppssystem som inte är hållbara utan sna-

rast sårbara. Dricksvatten från Mälaren kan lätt förorenas, vilket skulle medföra svårig-

heter för många. Vi måste satsa på hållbara vatten-, avlopps- och dagvattenssystem. 

Nacka kommun måste aktivt erbjuda de boende kretsloppslösningar.   I övrigt ställer vi 

oss bakom synpunkterna från Nacka Miljövårdsråd. 

 

Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 

bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 

samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Bibehåll biologisk mångfald, 
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förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 

rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 

ekokommun.” 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Nacka har ett stort behov av nya bostäder, främst i flerfamiljshus och med hyresrätt. 

Att fortsätta att bygga glest med villor så nära innerstaden är inte heller försvarbart ut-

ifrån ett hållbarhetsperspektiv. I förnyelseområden, särskilt i områden som liksom detta 

har ett flertal stora tomter, finns det goda förutsättningar att bygga ett antal småskaliga 

flerfamiljshus. Bäst vore om kommunen gick in och lät bygga för att sedan inom ramen 

för ett nytt kommunalt bostadsbolag ägde och förvaltade dem. En sådan förtätning i vil-

laområden skulle också ge allmänt bättre förutsättningar för kollektivtrafik.” 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Erik Jansson lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Kristdemokraterna är glada över att fastighetsföreningen i Björnbergsområdet valt 

kommunalt huvudmannaskap för sina vägar. Vi tror att det är ett klokt val som håller väl 

för framtiden. 

Kristdemokraterna vill respektera fastighetsföreningarnas beslut, oavsett hur det ser ut. 

Men vi tror att det är fördelaktigare för framtida generationer att man väljer kommunalt 

huvudmannaskap. Det är tryggare och långsiktigt mer hållbart.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Nackalistan anser att den pågående omvandlingen av delar av Boo från ett fritidshus-

område/ villaområde till ett tättbebyggt område för åretruntboende, till större delar ska 

bekostas via den gemensamma skatten. Detta gäller även för Björnbergsområdet. Man 

tvingar fastighetsägare, genom höga punktskatter/avgifter, att stycka av tomter så att 

området blir tättbebyggt och försett med kommunalt VA. Då förvandlas karaktären på 

natur- och kulturlandskapet till något annat. Kommunen borde bära ett större ansvar för 

denna förvandling och inte vältra över alla kostnader på enskilda. En större lyhördhet 

för invånarnas synpunkter liksom varsamhet med utgifter och ”andras pengar” = deras 

pengar, skulle sannolikt bli följden. Vet att flera av fastighetsägarna har väntat i åratal 

på ett planbeslut och vet att en del har tröttnat och flyttat eftersom hela planeringen har 

dragit ut på tiden så länge.” 

 

- - - - - 
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§ 155 KFKS 2010/22 251 
 

Genomförandeavtal för utförande av betongmur på fas-

tigheten Lännersta 1:607 i SV Lännersta i Boo 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar träffa avtal för utförande av betongmur med ägaren till fas-

tigheten Lännersta 1:607 i Boo.  

 

Ärendet 

Nacka kommun har under åren 2005-2007 låtit genomföra upprustningsarbeten för vä-

garna i SV Lännersta. För fastigheten Lännersta 1:607 blev resultatet en bergschaktvägg 

med löst material på krönet. Då risk för ras av lösa massor föreligger har kommunen 

åtagit sig att vidta åtgärder för att säkra bergschakten och de lösa massorna. Fastighets-

ägaren önskar ett annat utförande av säkringen av bergschakten än kommunen kan er-

bjuda och har åtagit sig att själv låta utföra den mot betalning från kommunen. Fastig-

hetsägaren har godkänt det genomförandeavtal som reglerar parternas ansvar.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augustin 2010 § 198 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 14 juli 2010 

Förslag till genomförandeavtal 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 198 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog att kommunstyrelsen beslutar träffa avtal för 

utförande av betongmur med ägaren till fastigheten Lännersta 1:607 i Boo.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

 

 

- - - - - 
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§ 156 KFKS 2010/339-305 
 

Upplåtelse av framtida avstyckade fastigheter från Älta 

10:1 inom Ältabergs verksamhetsområde, detaljplan 480  
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Ältabergs verksamhetsområde är ca 10 ha stort med ett strategiskt läge intill Tyresövä-

gen. För området gäller en detaljplan som vann laga kraft den 12 januari 2010. Området 

medger bebyggelse för småindustri, kontor och handel, ca 7 ha. Tillfart till området skall 

ske via Tyresövägens nya trafikplats ”Skrubba-Lindalen” sydväst om området. 

I samband med utbygganden av de allmänna anläggningarna kommer kommunen att 

iordningställa kvartersmarken till en grovplanerad yta innan tomträttsupplåtelse/ försälj-

ning sker. Kommunen skall även betala fastighetsbildningskostnader. Anläggningsavgift 

för vatten och avlopp skall dock betalas av tomträttshavaren/köparen enligt vid varje 

tidpunkt gällande va-taxa. 

Förslag till nivå på tomträttsavgälder/köpeskilling, inklusive gatukostnader, är satta ut-

ifrån ett markvärde om 1300 – 1500 kr/kvm tomtarea, bedömt av utomstående värde-

ringsman samt en avgäldsränta på ca 4,5 %. Dessa förutsättningar skall gälla för upplå-

telsetidpunkt/tillträdesdag senast den 1 oktober 2012. 

Tomterna har preliminärt fördelats till olika intressenter där intressenternas önskemål 

har försökts tillvaratas på bästa möjliga sätt. Intressenterna kommer att erhålla ett brev 

där fastighetskontoret bekräftar att kontoret är berett att föreslå för politiskt beslut att en 

tomt, för deras räkning, upplåts med tomträtt eller säljs. När erforderliga fånges-

handlingar upprättats, avser fastighetskontoret att på sedvanligt sätt ta upp dessa för 

beslut i kommunfullmäktige. Tomterna planeras att tillträdas under andra halvåret 2011. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 199 

Fastighetskontorets tjänsteskrivelse 30 juni 2010 

Bilaga 1-4 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 199 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att notera informationen till 

protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Katja Nylund (S) lät för Socialdemokraterna och med instämmande av Kerstin Nöre 

Söderbaum (MP) och Rolf Wasteson (V) anteckna följande till protokollet.  

 

”Något beslut om försäljning har inte tagits i någon beslutande politisk församling. So-

cialdemokraterna anser att upplåtelse med tomträtt är att föredra, när det gäller Älta-

bergs verksamhetsområde. En långsiktigt ägande ger möjlighet för kommunen att säker-

ställa framtida användande. Det finns ett stort behov av etableringsmöjligheter för 

många företag i Stor-Stockholm, inte minst i Nacka, och att fylla området bör inte vara 

något problem, oavsett om kommunen upplåter med tomträtt.” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Att det nu finns en detaljplan som medger bebyggelse för småindustri, kontor och han-

del invid Tyresövägen är efterfrågat och bra. Men det finns ytterligare en aspekt som vi 

vill understryka och det är de eskalerande problemen med motorkrossåkandet som spri-

der en bullermatta över hela Älta. Det ytterst olämpligt också med hänsyn till närheten 

till kyrkogården som ska få vara en stilla plats. Det är viktigt att både den grovplanerade 

ytan och kvartersmarken iordningställs snabbt och på ett sådant sätt att det inte ger ut-

rymme för motorkross åkande. Att det behöver finnas plats för motorintresserade ung-

domar är en annan fråga som behöver behandlas av fritidsnämnden.” 

 

Stefan Saläng (FP) och Lennart Nilsson (FP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”I anslutning till detaljplanen för verksamhetsområdet Ältaberg nu verkställs, vill vi från 

Folkpartiets sida påminna om det medborgarförslag som Ragnar Lindberg, själv bosatt 

inom närområdet, tidigare inlämnat med koppling till detaljplanen för Ältadalen.  

 

Förslaget går ut på att det anordnas gångstigar och informationsskyltar vid jättegrytorna 

inom naturområdet väster om Grustagsvägen och siktstråk för ta tillvara den fantastiska 

utsikten i alla riktningar.från Ältaberget  I medborgarförslaget ingår även en upprustning 

av utsiktstornet på Ältaberget efter förebild från Telegrafberget i Tyresö.  

 

Tekniska nämnden bör snarast, som vi ser saken, förverkliga medborgarförslaget i sam-

band med genomförandet av detaljplanen för Ältadalen. Det är rimligt att dessa åtgärder 

finansieras av exploateringsöverskottet från Ältadalens verksamhetsområde.” 

 

 

 

- - - - - 
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§ 157 KFKS 2010/367-251 
 

Utbyggnadspromemoria för Område S, Blåmesvägen m.fl. 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet bordläggs för att återupptas på kommunstyrelsens 

sammanträde den 20 september 2010. 

 

Ärendet 
Detaljplanen för Område S, Blåmesvägen m.fl. vann laga kraft i december 2005. Under 

2008 påbörjades genomförandet och under våren 2010 upphandlades entreprenaden för 

väg- och VA-utbyggnad vilket gav Frentab AB som entreprenör. Arbetena planeras vara 

avslutade vid årsskiftet 2010/2011. 

I entreprenaden ingår en ny vägsträckning (en förlängning av Soldatvägen till Blåmes-

vägen), utbyggnad av befintligt vägnät, en mindre lekplats samt kommunalt VA med 

LTA. Området angränsar västerut till Tollare naturreservat. 

Anslutning till VA-nätet kommer att bli möjligt när alla VA-arbeten är slutförda och 

gatukostnaderna kommer att debiteras först när hela entreprenaden är slutförd. Totalt 

uppgår hela projektkostnaden till ca 20 000 000 kr anslutningsavgifterna till 

ca 3 400 000 kr och gatukostnadsersättningarna till ca 8 000 000 kr. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 200 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 29 juli 2010 

Ärendeöversikt 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 200 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att notera informationen till 

protokollet. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs och återupptas på kommunstyrelsens 

sammanträde den 20 september 2010.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Område S, Blåmesvägen m.m., är ännu ett av alltför många områden där invånarnas 

synpunkter på kommunens plan inte har beaktats. Enligt det utförande som nu pågår så 

har man gjort vissa ändringar i den tidigare utställda planen som fastighetsägarna tog 
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ställning till. Den fullt användbara och korta Bofinksvägen blir belagd asfaltering, får en 

ny sträckning, det ska sprängas och tas bort en kurva och krön och skövlas natur och en 

mängd träd. Allt för att bygga en tillfart till en lekplats på en kort sträcka in på Bofinks-

vägen. Frågetecken finns som gäller dagvatten och om pluggning av brunnar är gjorda 

som nu ligger intill vägar. Av de fastighetsägare som tidigare fattade beslut om planen 

var 86,5% emot. Även här gör man en väg till en lekplats till största möjliga kostnad 

och minsta möjliga miljöhänsyn. En kommunekolog behövs och mer miljökompetenta 

entreprenörer.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Det finns avvikelser från utbyggnadspromemoria som inte redovisats till kommunsty-

relsen. Varför? 

Hur kan man anlita Frentab, som enligt uppgift från media haft diverse problem och 

dessutom varit inblandade i projekt i kommunen vilka orsakat kostnadsfördyringar. Hur 

har upphandlingen gått till, med vilka kriterier, med vilka krav, bland annat på kost-

nadskontroll?” 

 

 

- - - - - 
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§ 158 KFKS 2010/283-045 
 

Överföring av borgensförbindelse fastigheten Velamsund 

14:30 

 
Beslut 

Kommunstyrelsen medger att den kommunala borgen om 1 miljon kronor för Förening-

en för Waldorfpedagogik i Nacka Ekonomisk Förening överförs till Stiftelsen Stjärn-

gull. 

 

Ärendet 
Nacka kommun har tidigare lämnat borgen till Föreningen för Waldorfpedagogik i 

Nacka Ekonomisk Förening på 1 miljon kronor vid köp av fastigheten. 

Genom en omorganisation som kommer att ske i juni 2010 kommer den ekonomiska 

föreningen att likvideras och ägandet kommer att överföras till Stiftelsen Stjärngull som 

är under bildande.  Anledningen till denna omorganisation är att säkra att det bedrivs 

Waldorfspedagogik på fastigheten på ett bättre sätt än när en ekonomisk förening äger 

fastigheten.  

Stadsledningskontoret bedömer att det inte medför några risker för kommunen att kvar-

stå som borgensman inom ramen för tidigare beslutat belopp men med ny gäldenär. Det 

kommunala ändmålet med borgensåtagandet kvarstår. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 15 juni 2010 § 175 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 26 maj 2010 

Brev från Föreningen för Waldorfpedagogik i Nacka Ekonomisk Förening 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 175 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen medger att den kommunala borgen om 1 miljon kronor för Förening-

en för Waldorfpedagogik i Nacka Ekonomisk Förening överförs till Stiftelsen Stjärn-

gull. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

 

- - - - - 
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§ 159 KFKS 2004/177 

 

Anbudstävling Fisksätra Marincenter  
Avslut 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslutar ärende KFKS 2004/177 angående anbud på Fisksätra Marin-

center utan att anta något av de inkomna anbuden. 

 

Ärendet  

Sedan 2005 har fastighetskontoret haft i uppdrag att avyttra Fisksätra Marina. Vid an-

budsförfarande under 2006 konstaterades att inkomna anbud inte uppfyllde kommunens 

krav. Efter återremiss
1
 har olika tillvägagångssätt prövats för att hitta ny huvudman för 

marinan med prioritering av den marina verksamheten. Detta har inte lett till något re-

sultat.  

Nu föreligger ett förslag att genom ett alternativt förfaringssätt, s.k. konkurrenspräglad 

dialog, där kommunen tillsammans med intressenter kan utforma ett koncept för mari-

nan som kan motsvara kraven på långsiktig ekonomisk bärkraft och nytta för Nacka-

samhället. Inbjudan att delta i dialogen gäller också anbudsgivare från processen som 

här föreslås avlutas.   

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 176 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 8 juni 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 176 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen avslutar ärende KFKS 2004/177 angående anbud på Fisksätra Marin-

center utan att anta något av de inkomna anbuden. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande.  
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Protokollsanteckning 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Folkpartiets ståndpunkt är att kustområdet mellan Fisksätra Marina och Skutviken 

långsiktigt ska disponeras för marin verksamhet, och att någon bostadsbebyggelse i om-

rådet inte är aktuellt.  

Fastighetskontorets initiativ - att söka en ny huvudman som vill långsiktigt, driva, ut-

veckla och investera i marinan - har vårt fulla stöd.” 

 

 

- - - - - 
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§ 160 KFKS 2010/249 
 

Yttrande över förändringar i kollektivtrafiken år 2011  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända Trafik & Vägs förslag 

till yttrande med följande justeringar. 

 

Under stycket Busstrafiken på Sicklaön görs följande tillägg. 

 

”Bättre turtäthet längs Värmdövägen väster om Forum” 

 

Under punkt 4 görs följande ändring. 

 

”Det finns stor efterfrågan på fler bussar som stannar på Skvaltans väg vid hållplatsen 

Skvaltan (infartsparkering och ICA MAXI).” 

 

ändras till 

 

”Det finns stor efterfrågan på att fler busslinjer alternativt turtätheten ökar för bussen 

som stannar på Skvaltans väg vid hållplatsen Skvaltan (infartsparkering och ICA 

MAXI).” 

 

Under stycket Busstrafik i Älta görs följande tillägg.  

 

”Det finns efterfrågan om att en del av turerna på linje 401 kör in till cityterminalen.  

 

Buss 811 till Älta bör få utökad trafik under helgkvällar.  

 

Buss 401 bör få utökad turtäthet under sommaren.”  

 

Under stycket Övrigt görs följande tillägg. 

 

”Möjligheten att inhandla SL biljetter måste utökas inom hela Nacka.” 

 

Ärendet 

Inför arbetet med Utbudsplan för 2011 har Nacka kommun från AB Storstockholm Lo-

kaltrafik (SL) erhållit ett remissbrev vilket inbjuder kommunen att komma in med syn-

punkter och förslag till förändringar i kollektivtrafikutbudet för år 2011.  

Enligt SL är syftet med remissen att ge remissinstanserna möjlighet att komma med 

synpunkter, Prioriteringar och förslag till förändringar som de anser vara viktiga i sin 

kommun eller verksamhet.  Nacka kommuns och andra remissinstansers yttrande och 

synpunkter kommer att vara ett underlag för prioritering inför SLs budget- och verk-

samhetsåret 2011. 
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SL har till remissbrevet bifogat en bilaga där förslag till förändringar i trafiken för år 

2011 föreslås. Enligt SL ska förslagen ses som idéer. Synpunkter från kollektivtrafik-

kommittén har inhämtats och ingår i yttrandet.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 207 

Trafik & Vägs tjänsteskrivelse 26 juli 2010, rev 10 augusti 2010 

Förslag till yttrande 

Utdrag ut SL:s utbudsplan 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 207 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog att kommunstyrelsen beslutar att som svar på 

remissen översända Trafik & Vägs förslag till yttrande med följande justeringar. 

 

Under stycket Orminge, ny bussterminal och förstärkt trafik görs följande ändring. 

 

”Det är viktigt att detta arbete inte fördröjer den förbättring av terminalen och dess 

bytesmöjligheter som behövs redan nu” 

ändras till 

”Det är viktigt att detta arbete inte fördröjer den förnyelse av terminalen och dess by-

tesmöjligheter som behövs redan nu.” 

 

Under Övrigt görs följande tillägg. 

 

”Kopplingen mellan kommande båttrafik och busstrafiken inom kommunen bör bevakas 

framöver.” 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade följande tillägg under stycket  

Busstrafik på Sicklaön. 

 

”Bättre turtäthet längs Värmdövägen väster om Forum.” 

 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade följande ändring under punkt 4. 

 

”Det finns stor efterfrågan på fler bussar som stannar på Skvaltans väg vid hållplatsen 

Skvaltan (infartsparkering och ICA MAXI).” 

 

ändras till 

 

”Det finns stor efterfrågan på att fler busslinjer alternativt turtätheten ökar för bussen 

som stannar på Skvaltans väg vid hållplatsen Skvaltan (infartsparkering och ICA 

MAXI).” 
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Katja Nylund (S) yrkade följande tillägg under stycket  

Busstrafik i Älta.  

 

”Det finns efterfrågan om att en del av turerna på linje 401 kör in till cityterminalen.  

 

Buss 811 till Älta bör få utökad trafik under helgkvällar.  

 

Buss 401 bör få utökad turtäthet under sommaren. ” 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) föl-

jande tillägg under stycket 

Övrigt. 

 

”Möjligheten att inhandla SL biljetter måste utökas inom hela Nacka. 

 

Enhetstaxa för resande.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Gunnel Nyman Gräffs yrkande om ändring 

under punkt 4. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Katja Nylunds yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Gunnel Nyman Gräffs och Kerstin Nöre 

Söderbaums yrkande om att utöka möjligheten att inhandla SL biljetter. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Gunnel Nymans och Kerstin Nöre Söderbaums yr-

kande om enhetstaxa för resande. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Miljöpartiet vill att SL snarast utreder frågan om hur spårtrafik till Värmdö kan ordnas. 

Det finns ett utmärkt medborgarförslag av Claes Du Rietz och Folke Procopé, vilket 

måste få en seriös hantering och utredning.   

 

Börja utbyggnaden med fler mötesspår på Saltsjöbanan snarast . Det är positivt att Salt-

sjöbanan får 20-minuterstrafik till kl 22. Troligen behövs fler vagnar än två på kvällar-

na. Det är alltför ofta fullt från Slussen. Ett tåg i timmen natten lång behövs för alla dem 

som arbetar udda tider.      

 

Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 

och biltrafiken måste minskas också i Nacka kommun. Det kan endast ske med kapaci-
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tetsstark kollektivtrafik, närmast spår. Det är dags att Nacka tar sitt ansvar som eko-

kommun. Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att 

man ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt 

hållbara samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet. Bibehåll biologisk 

mångfald, förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och med-

verka till en rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbe-

tet för en ekokommun.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

”Nackalistan delar de förbättringsförslag som togs beslut om i KSAU men vill också 

göra några egna tillägg. En seriös och skyndsam utredning måste göras under 2010 och 

2011 för att sätta igång planeringsarbete för spårburen trafik till Boo, med hjälp av ut-

veckling och förlängning av nuvarande Saltsjöbanan. En upprustning och förbättring av 

nuvarande tågtrafiken Saltsjöbanan ska initieras snarast. En utredning ska göras till-

sammans med Vägverket, Nacka kommun och SL angående spårtrafik vid tillbyggnad el 

ny Skurubro. Kort till SL ska kunna köpas på alla större bostadsorter i Nacka, t.ex. Hen-

riksdal. Fler bussturer behövs överlag för att försörja Nackas trafik. Småbussar behövs 

på de mindre vägarna i t ex Boo, Älgö m.m. Älgö behöver fler kvällsturer av bussen. 

Älgö behöver också en annan hållplatslösning som ska kommuniceras till kommunen 

där man inte äventyrar de normer som man ska hålla sig till. Fler anpassningar av tidta-

beller och trafik för bussar som går i västlig – östlig riktning och har matarbussfunktion, 

t ex buss 417, 418 m.fl. Inte alla trafikanter åker in till stan.” 

 

 

- - - - - 
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§ 161 KFKS 2003/459 
 

Prolongering skötsel- och nyttjanderättsavtal Erstavik 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen fattar beslut om prolongering av befintliga avtal om skötsel- och nytt-

janderätt, exklusive den så kallade Tuppstugan, att gälla till och med den 31 december 

2010. 

 

Ärendet  

Avtalen (nyttjanderätts- och skötselavtal) mellan Erstavik och Nacka kommun ingicks 

ursprungligen 1991 och gällde till och med den 30 juni 2001. Därefter har dessa för-

längts i etapper fram till idag. Målsättning är att kommunen ska förhandla fram nya av-

tal som är kopplade till ”Handlingsprogram – Erstaviks samverkansprojekt” som är ett 

resultat av ett övergripande samarbete mellan Nacka kommun, Erstavik, Tyresö kom-

mun och Stockholm stad. Projektet har delfinansierats av Länsstyrelsen, och Regionpla-

ne- och trafikkontoret. Det befintliga avtalet föreslås prolongeras till och med den 31 

december 2010 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 179 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 2 juni 2010 

Erstavik Nyttjanderättsavtal respektive Skötselavtal 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 179 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen fattar beslut om prolongering av befintliga avtal om skötsel- och nytt-

janderätt, exklusive den så kallade Tuppstugan, att gälla till och med den 31 december 

2010. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”På mindre än 10 år är det nu elfte gången som kommunens skötsel- och nyttjanderätts-

avtal från 1991 med Erstavik förlängs, på senare år med hänvisning till arbetet med och 

förhandlingarna om en långsiktig handlingsplan för att bl a säkra allmänhetens intresse 

av att bevara och utveckla Erstaviksområdets natur,- kultur- och rekreationsvärden. Nå-

got sådant underlag har ännu inte presenterats. Nuvarande avtalskonstruktion har, enligt 

Folkpartiets uppfattning, stora brister och behöver ses över.”  
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Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Miljöpartiet vill att Erstavik blir naturreservat och att alla goda krafter samverkar till 

det.” 

 

- - - - - 
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§ 162 KFKS 2010/228-050 
 

Förlängning av arrendeavtal avseende återvinningscen-

tralen på Erstavik 25:1, Östervik 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ingå överenskommelse om förlängning av arrendeavtal 

för återvinningscentralen vid Östervik på fastigheten Erstavik 25:1 enligt föreslaget av-

tal. 

 

Ärendet 

Tekniska nämnden beslutade den 13 april 2010, § 49, att föreslå kommunstyrelsen att 

ingå överenskommelse om förlängning av arrendeavtalet för Österviks återvinningscen-

tral. Ett avtal framtaget av stadsledningskontoret har godkänts och undertecknats av 

jordägaren. 

 

Kommunen arrenderar sedan den 1 juli 2001 ett område om ca 3 200 kvm av fastigheten 

Erstavik 25:1 vid Östervik för en återvinningscentral. Jordägare är Johan af Petersens i 

egenskap av innehavare av Erstaviks fideikommiss, Erstavik. Arrendeavtalet gäller t o 

m den 30 juni 2011.  

 

Den 18 juni 2009 mottog kommunen en uppsägning av arrendeavtalet för villkorsänd-

ring från jordägaren. För en förlängning av arrendeavtalet för ytterligare fem år ställdes 

kravet att den årliga arrendeavgiften skulle höjas till 170 000 kr. För den första tioårspe-

rioden (t o m den 30 juni 2011) gäller en särskild överenskommelse om sammanlagt 

682 400 kr, vilket är 68 240 kr per år. Efter diskussioner är jordägaren villig att gå med 

på en förlängning om tjugo år och en förändring av omräkningsvillkoret (knutet till fas-

tighetstaxeringen av industrienheter) till ett indexvillkor med konsumentprisindex.   

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 maj 2010 § 146 

Tekniska nämnden den 13 april 2010 § 49 

Teknik, VA & Avfalls tjänsteskrivelse den 30 april 2010 

Bilagor: Arrendeavtal återvinningscentral Östervik 

 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 maj 2010 § 123 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet bordläggs och återupptas på kommunstyrelsens 

sammanträde den 23 augusti 2010. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 maj 2010 § 146 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att ingå överenskommelse om förlängning av arrendeavtal 

för återvinningscentralen vid Östervik på fastigheten Erstavik 25:1 enligt föreslaget av-

tal. 
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Beslut i Tekniska nämnden 13 april 2010 § 49 

Tekniska nämnden föreslog kommunstyrelsen att ingå överenskommelse om förläng-

ning av arrendeavtal för återvinningscentralen vid Östervik på fastigheten Erstavik 25:1 

enligt tjänsteskrivelsen och bifogat avtalsförslag. 

 

Yrkanden 

Ingegerd Thorngren (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Ingegerd Thorngrens yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Bra med möjlighet att utvidga verksamheten.” 

- - - - - 
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§ 163 KFKS 2009/234-041 
 

Månadsbokslut maj 2010 

 
Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner månadsbokslut för maj 2010. 

 

Ärendet 

Årsprognosen för årets resultat uppgår till +143 mkr, +52 mkr mot budget. Prognosen 

för balanskravsresultatet är +115 mkr, vilket är 71 mkr bättre än budget. 

Prognos skattenetto är samma som i T1 + 96 mkr jämfört med budget pga. ökad befolk-

ning och bättre konjunktur. Årsprognosen för Tekniska Nämnden uppgår till -17 mkr, 

vilket är 4 mkr sämre än i T1. Avvikelsen i sin helhet avser extra kostnader för snöröj-

ning. Övriga stora avvikelser SÄN + 41 mkr, UBN -19 mkr och Fastighetskontoret -19 

mkr är oförändrade sedan T1. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 180 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 10 juni 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 180 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen godkänner månadsbokslut för maj 2010 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 164 KFKS 2010/296-009 
 

Lägesrapport pågående projekt inom stadsledningskonto-

ret 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar information till protokollet. 

 

Ärendet 

I ärendet redovisas pågående projekt och strategiska satsningar inom stadsledningskon-

toret. Redovisningen syftar till att skapa överblick och ge aktuell status för pågående 

projekt avseende tid, ekonomi och kvalitet. En aktuell lägesrapport kommer att presen-

teras vid varje sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 181 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 8 juni 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni2010 § 181 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar information till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd tjejverkstan!” 

- - - - - 
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§ 165 KFKS 2009/151-251 
 

Laglighetsprövning exploateringsavtal fastigheten Tollare 

1:160 m fl 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över begäran om 

laglighetsprövning av kommunfullmäktiges beslut den 25 maj 2009, § 114, om exploa-

teringsavtal för fastigheten Tollare 1:160 m fl. 

 

Ärendet  

Två personer boende i Nacka har överklagat kommunfullmäktiges beslut den 15 juni 

2009 om exploateringsavtal för fastigheten Tollare 1:160 med motiveringen att beslutet 

inte skulle ha tillkommit i laga ordning dels på den grund att kommunstyrelsen kallades 

till sammanträde för att behandla det från fullmäktige återremitterade med kors varsel, 

det på den grund att det återremitterade ärendet inte bereddes av kommunstyrelsens ar-

betsutskott. Eftersom det inte finns några sådana krav i vare sig kommunallagen eller, 

vilket de klagande påstår, i kommunstyrelsens reglemente, saknas grund för att upphäva 

beslutet. Stadsledningskontorets förslag till yttrande redovisar detta. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 201 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 2 augusti 2010 

Förslag till yttrande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 201 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att anta stadsledningskonto-

rets förslag till yttrande över begäran om laglighetsprövning av kommunfullmäktiges 

beslut den 25 maj 2009, § 114, om exploateringsavtal för fastigheten Tollare 1:160 m fl. 

 

Yrkanden 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) yrkade att stadsledningskontorets förslag till yttrande 

avslås.  

 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaum yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 

med Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

Stefan Saläng (FP), Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna och Rolf Wasteson 

(V) deltog ej i behandlingen av ärendet. 
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Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet stödjer överklagandet till fullo. Det finns anledning granska kommunens 

hantering av ärendet.” 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Centerpartiet ansåg, när ärendet om naturreservatets avgränsning behandlades i kom-

munfullmäktige, att även området söder om Tollare Träsk borde ha tillförts naturreser-

vatet.” 

 

Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Socialdemokraterna motsatte sig planförslaget när det behandlades. Vi ville ha en ut-

vidgning av naturreservatet Tollare och planen gjorde det omöjligt att genomföra en 

sådan.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet. 

 

När det nu överklagade beslutet fattades av kommunfullmäktige i juni 2009, reserverade 

sig folkpartigruppen med följande motivering:  

”Folkpartiet anser området söder om Tollare Träsk bör i sin helhet undantas från ytterli-

gare exploatering och i stället inordnas i ett utökat naturreservat för Tollare.  

Ett långsiktigt skydd för fågelsjön Tollare Träsk kräver en buffertzon mellan bebyggel-

sen och sjön och att utloppet, som har betydelse för möjligheterna att reglera vattenni-

vån, förblir obebyggt. Området innehåller också mycket stora natur- och rekreationsvär-

den.  

Redan i 1992 års översiktsplan fastslog kommunfullmäktige följande betr Tollare: ’Om-

rådet bör bevaras som natur-, rekreations- och kulturmiljöområde. Skötseln bör vara 

naturvårdsinriktad och de öppna markerna skall hävdas. För landskapsavsnittet runt Tol-

lare Träsk skall förslag till förordnande som naturvårdsområde enligt NVL § 19 och 

förslag tillskötselplan utarbetas. Inga åtgärder får vidtas som påverkar Tollare Träsks 

avrinningsområde negativt. Kulturmiljöintresset bör beaktas.’  

 

Gällande översiktsplan från 2002 vilar på samma bedömning. Tollare Träsk ingår i prin-

cipbeslutet om införande av naturreservat antaget av Kommunfullmäktige den 22 april 

1988. 

Under våren 2009 har riksdagen beslutat om förstärkt strandskydd i områden med starkt 

exploateringstryck. Den nya strandskyddslagen ger kommunerna utrymme att ompröva 

tidigare, föråldrade detaljplaner utifrån en mer modern syn på strandskyddet.  

 

Beredningen av det återremitterade beslutet har enligt vår uppfattning inte skett på ett 

godtagbart sätt. Kommunstyrelsen borde, enligt vår mening, i samband med beredning-
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en av återremissen tagit upp överläggningar med exploatören om en omfördelning av 

nybyggnadsrätten inom hela Tollare-området i utväxling mot att naturmarken vid Tolla-

re Träsk inte bebyggs.” 

 

 

- - - - - 
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§ 166 KFKS 2009/493-007 
 

Uppföljning av delegationsbeslut och delegationsordning-

ar  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets uppföljning av delegationsbeslut och 

delegationsordningar för Kulturnämnden, Tekniska nämnden, Utbildningsnämnden, 

Velamsundsstyrelsen och Överförmyndarnämnden.  

 

Kommunstyrelsen noterar rutinen för anmälan av delegationsbeslut. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har följt upp revisorernas granskning av kommunstyrelsens och 

vissa nämnders delegationsordningar och delegationsbeslut, genom att gå igenom sam-

ma dokument för övriga nämnder. Övergripande visar uppföljningen att rutinerna kring 

delegationsbeslut behöver säkerställas och att nämndernas delegationsordningar och 

direktörernas beslutsordningar kan behöva förtydligas för att underlätta uppföljningen 

av delegationsbesluten. Stadsledningskontoret har tagit fram en rutin för delegationsbe-

slut som ska arbetas ut i organisationen. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 183 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 7 juni 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 183 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets uppföljning av delegationsbeslut och 

delegationsordningar för Kulturnämnden, Tekniska nämnden, Utbildningsnämnden, 

Velamsundsstyrelsen och Överförmyndarnämnden.  

Kommunstyrelsen noterar rutinen för anmälan av delegationsbeslut. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraterna och med instämmande av Kers-

tin Nöre Söderbaum (MP) anteckna följande till protokollet. 

 

”Tjänsteskrivelsen "Uppföljning av delegationsbeslut och delegationsordningar" är en 

utredning av god kvalité. Den är tydlig och rak och det finns inte mycket att tillägga i 

det som står där, när det gäller den formella delen av en delegation.  
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Däremot står inget om vilken typ av ärenden som kan/bör delegeras. Vi tror att alltför 

många ärenden av rent politisk natur delegeras till tjänstemännen från politikerna. En 

utvidgning av statsledningskontorets undersökning till att också omfatta vilka områden 

som kan anses lämpliga för delegation från politiker till tjänstemän vore mycket intres-

sant. Det är inte tillräckligt att en nämnd i efterhand får reda på hur ett politiskt ärende 

har handlagts på tjänstemannanivå.” 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 167 KFKS 2008/80 

Korrigering i Tekniska nämndens reglemente 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar att Tekniska nämndens reglemente ska korrigeras så att punk-

ten B om ansvar för räddningstjänsten utgår. 

 

I ändringarna i reglementena anges en notering om att i samband med revideringen tas 

punkten B, som anger ansvar för räddningstjänsten, bort i reglementet för Tekniska 

nämnden då den upphört att gälla 2010-01-01 i enlighet med beslut kommunfullmäktige 

2009-11-23, § 189. 

Ärendet  

Tekniska nämnden har observerat att dess reglemente ska korrigeras så att den punkt 

som säger att nämnden ansvarar för räddningstjänsten ska utgå. Korrigeringen är en 

följd av kommunfullmäktiges beslut i november 2009 om att lämna över ansvaret för 

räddningstjänsten till Södertörns brandförsvarsförbund. 

Den aktuella punkten har följande lydelse: 

”Tekniska nämnden ansvarar för Nacka kommuns räddningstjänst. 

1. Fullgöra kommunens uppgifter enligt lagen om skydd mot olyckor och annan 

författning som avser räddningstjänst.” 

 

Tekniska nämnden har observerat att korrigeringen behöver göras. 

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 30 augusti 2010 

Tekniska nämnden 10 augusti 2010 § 74 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 203 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen notera att Tekniska nämn-

dens reglemente ska korrigeras så att punkten B om ansvar för räddningstjänsten utgår. 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 8 juni 2010 § 74 

Tekniska nämnden tillstyrkte följande förslag till ändringar i kommunstyrelsens och 

Tekniska nämndens reglementen.  

I reglementet för kommunstyrelsen läggs en ny punkt 1 till under J med lydelsen; ” Sva-

ra för exploateringsverksamheten och därmed sammanhängande utbyggnad av allmänna 

anläggningar såsom gator, parker och va-anläggningar.”, och i reglementet för Tekniska 

nämnden görs tillägget ” med undantag för utbyggnad inom ramen för exploaterings-

verksamheten.” i punkten 2 under C och D.  
Förslag till ändringar i reglementena för kommunstyrelsen och Tekniska nämnden  

Tillägg till reglementet för kommunstyrelsen enligt följande.  
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En ny punkt 1 under J med lydelsen; ”Svara för exploateringsverksamheten och därmed 

sammanhängande utbyggnad av allmänna anläggningar såsom gator, parker och va-

anläggningar.”. Den nuvarande punkten 1 under J blir istället punkten 2 och den nuva-

rande punkten 2 blir istället punkten 3.  

Ändring i reglementet för Tekniska nämnden enligt följande.  

I punkten 2 under C och D undantas exploateringsverksamheten, den nya lydelsen blir;  

C 2. Inom ramen för anvisade medel svara för fortlöpande utbyggnad samt drift och 

underhåll av va-anläggningarna, med undantag för utbyggnad inom ramen för exploate-

ringsverksamheten.  

D 2: inom ramen för anvisade medel förvalta och svara för utbyggnad, drift och under-

håll av kommunens gatu- och vägnät, gång- och cykelvägar, underhåll av till allmänt 

underhåll intagna enskilda vägar inom kommunen samt torg, parkmark och kommunens 

skogs- och fritidsområden, med undantag för utbyggnad inom ramen för exploaterings-

verksamheten.  

Tekniska nämnden vill dessutom att det i Kommunfullmäktiges beslut om ändringarna i 

reglementena anges en notering om att i samband med revideringen tas punkten B, som 

anger ansvar för räddningstjänsten, bort i reglementet för Tekniska nämnden då den 

upphört att gälla 2010-01-01 i enlighet med beslut kommunfullmäktige 2009-11-23, § 

189. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag med följande tillägg. 

 

I ändringarna i reglementena anges en notering om att i samband med revideringen tas 

punkten B, som anger ansvar för räddningstjänsten, bort i reglementet för Tekniska 

nämnden då den upphört att gälla 2010-01-01 i enlighet med beslut kommunfullmäktige 

2009-11-23, § 189. 

 

 

- - - - - 
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§ 168 KFKS 2010/364-454 
 

Tillstånds- och tillsynsfrågor enligt lagen om brandfarliga 

och explosiva varor till Södertörns brandförsvarsförbund  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna beslutanderätten i tillstånds- och tillsynsfrå-

gor till Södertörns brandförsvarsförbund enligt den nya lagen om brandfarliga och ex-

plosiva varor.  

 

Ärendet 

Den 1 september 2010 träder en ny lag om brandfarliga och explosiva varor i kraft. Den 

stora förändring är att kommunen blir ansvarig för både explosiva som brandfarliga va-

ror. Ansvaret för explosiva varor låg tidigare på polismyndigheten.  

Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) har erbjudit sig att överta handläggning och 

tillsyn av explosiva varor i stället för att respektive medlemskommun ska behöva bygga 

upp egen kompetens. Då flera medlemskommuner har valt att låta Sbff hantera hand-

läggning och tillsyn av brandfarlig vara är deras önskemål att även övriga medlems-

kommuner gör så.  

Det innebär att respektive kommun fattar beslut om att överlämna beslutanderätten till 

Sbff och att förbundsdirektionen blir tillståndsmyndighet gällande brandfarliga och ex-

plosiva varor.  

Stadsledningskontorets förslag till yttrande 

Det nära samarbete som finns mellan kommunens tillsynsverksamhet och Sbff är posi-

tivt och bör fortsätta att utvecklas. Däremot ser inte stadsledningskontoret någon vinst 

med att dela ansvaret gällande den nya lagen om brandfarlig och explosiva varor. När 

medlemskommunerna i Sbff väljer att bygga upp en gemensam kompetens inom detta 

område bör Nacka ingå för att dra nytta av den gemensamma kompetens och kunskaps-

nivå som byggs upp. Det gör oss även mindre sårbara. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 204 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 29 juli 2010 

Bilaga: SKL:s cirkulär 10:47 – ny lag om brandfarliga och explosiva varor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 204 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna beslutanderätten i tillstånds- och tillsynsfrå-

gor till Södertörns brandförsvarsförbund enligt den nya lagen om brandfarliga och ex-

plosiva varor.  
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Yrkanden 

Ingegerd Thorngren (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Ingegerd Thorngrens yrkande. 

 

 

- - - - - 
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§ 169 KFKS 2010/189-008 
 

Rekommendation om 16 principer för samverkan inom IT- 

Forum 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta och arbeta efter de rekommenderade16 principerna 

för samverkan inom IT Forum. 

 

Ärendet 

Alltfler tjänster till medborgare och utförare kommer att nyttja IT som stöd för att få en 

effektiv hantering mellan parterna. Detta medför utökade krav på en säker identifiering 

och åtkomst.  

För att förenkla identifiering för till exempel en medborgare finns möjlighet till en så 

kallad federativ inloggning. Detta medför att om medborgaren har loggat in hos en 

kommun kan medborgaren nå en annan kommuns tjänst utan inloggning om en federa-

tion finns mellan kommunerna ifråga. Denna lösning har börjat bli aktuell och förväntas 

bli utbredd inom en snar framtid. 

För att uppnå en nöjaktig säkerhet ställs krav på identifieringsmetoder, informations-

klassning samt hur en federation skall genomföras. För att varje kommun skall kunna 

etablera en struktur som klarar detta har IT Forum tagit fram ett styrdokument med 16 

principer som täcker områdena i fråga.    

De 16 principerna medför inga extra insatser eller kostnader för Nacka kommun, efter-

som detta område måste hanteras och kommer bli alltmer betydelsefullt i det att fler 

tjänster etableras som tillhandahålls till medborgare och externa utförare. Stadsled-

ningskontoret föreslår därför att kommunen ska anta de 16 principerna och arbeta efter 

dem. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 205 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 24 juni 2010 

KSL:s rekommendation att anta 16 principer för samverkan inom IT-forum 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 205 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog att kommunstyrelsen beslutar att anta och ar-

beta efter de rekommenderade16 principerna för samverkan inom IT Forum. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 170 KFKS 2010/126-007 
 

Yttrande över revisionsrapport 6/2009 – uppföljning av 

granskning av krishantering 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrap-

port 6/2009. 

 

Ärendet 

Kommunens revisorer genomförde 2006 en granskning av kommunens krishanterings-

förmåga med utgångspunkt i LXO - Lag om kommuners och landstings åtgärder inför 

och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (SFS 2006/544). Syftet 

med granskningen var att bedöma om krishanteringen var anpassad till lagstiftarens krav 

samt om krishanteringen bedrivs ändamålsenligt utifrån dessa krav i Nacka kommun. 

Hösten 2009 gjordes en uppföljning där revisorerna konstaterade att det kvarstod punk-

ter som inte åtgärdats. 

Sammanfattning av Stadsledningskontorets förslag till yttrande 

Stadsledningskontoret har utgått ifrån de tre grundprinciper som lagstiftaren tagit fram 

som riktlinjer för kommunens krisledningsarbete. Dessa är likhets-, närhets- och an-

svarsprincipen. Kortfattat innebär de att en verksamhet i Nacka, i så stor utsträckning 

som möjligt, ska hantera en kris eller allvarlig händelse enligt sina styrprinciper.  

 

Av de kvarstående punkterna som lyfts fram vidtas följande åtgärder: 

 Krisledningsplanen revideras utifrån i första hand struktur och organisation – både 

lokalt som centralt för att bättre kunna hantera en eskalerande händelse och klargöra 

ansvar och befogenheter i de olika faserna.  

 Den reviderade krisledningsplanen antas politisk efter valet innan den träder i kraft. 

 Risk- och sårbarhetsanalyser revideras inför nästa mandatperiod - utgör underlag till 

de handlingsprogram som antas under respektive mandatperiod.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 184 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 28 maj 2010 

Utkast till en övergripande beskrivning gällande kommunens krisledningsarbete  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 184 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrap-

port 6/2009. 
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Yrkanden 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) yrkade att ärendet återremitteras. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 

med arbetsutskottets förslag. 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande.  

 

”Miljöpartiet anser att kommunen bör ta revisorernas rapport på större allvar. De fram-

för välgrundade synpunkter som behöver åtgärdas.” 

 

- - - - - 
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§ 171 KFKS 2010/361-439 
 

Hållbarhetsbokslut 2009 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Nackas anda hållbarhetsbokslut är nu publicerat på www.nacka.se/hallbarhetsbokslut. 

Det är det andra hållbarhetsbokslutet och en del av en lång tradition av miljöbokslut. 

Syftet med hållbarhetsbokslutet är att visa på Nackas hållbara utveckling med statistik 

och goda exempel på ett tillgängligt sätt både för allmänhet och beslutsfattare. 

 

Nytt för i år att bokslutet är helt webbaserat och inte framtaget för all läsas som broschyr 

eller laddas ner i sin helhet. Detta är ett försök att öka tillgängligheten och användarvän-

ligheten för hållbarhetsintresserade på hemsidan. Bifogat denna tjänsteskrivelse finns ett 

dokument som sammanfattar den väsentligaste informationen från bokslutet, för att upp-

leva helheten rekommenderas ett besök på hemsidan. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 206 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 27 juli 2010 

Hållbarhetsbokslut 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 206 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokol-

let.  

 

”Vi tycker att det är mycket bra att hållbarhetsbokslut görs. Kanske måste vi ta svaren 

med en viss nypa salt; men de anger dock en positiv riktning.  

 

Det är utmärkt att koldioxidutsläppen minskar. Villaägarna byter ut olja mot andra ener-

gislag för uppvärmning. Jättebra! Nackas kustvatten har dock en dålig "status". En rik 

kommun som Nacka borde kunna göra mer. Därför bör vi satsa mer pengar på att åtgär-

da detta, som är ett allmänt intresse. Detsamma gäller den så kallade bräddningen av 

http://www.nacka.se/hallbarhetsbokslut
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avloppsvattnet. Självklart påverkas vattnet också av andra kommuner, och naturligtvis 

av andra länder, men mycket kan göras på ”hemmaplan”.  

 

Insamlingen av farligt avfall var sämre än 2008, vilket oroar. Andelen som komposterar 

själva ligger kvar på samma nivå. Här kan kommunen öka informationen, framförallt 

när det gäller hur viktigt det är att samla in farligt avfall. Incitamentet att själv kompo-

stera borde förstärkas genom att förändra avgiftssystemet. 

  

När det gäller Naturskyddsföreningens siffror i dess mätning av klimatarbetet är de inte 

bra. Nacka backade från 24:e plats (2007) till 51:a plats 2009. Här finns mycket att fun-

dera över och att förbättra. Till sist kan vi läsa att Byggföretaget Dipart klagar på att 

kommunen inte ställer miljökrav vid offentlig upphandling. Vi tycker att det är egen-

domligt att kommunen inte varit mer aktiv och kommer att väcka frågan i framtiden.”  

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Centerpartiet anser det mycket bra att ett hållbarhetsbokslut tas fram. Det redovisar på 

ett bra sätt kommunens arbete med miljöfrågorna. Sedan finns det ju en mängd sakären-

den där centerpartiet anser att den förda politiken inte för hållbarhetsfrågorna framåt 

eller rentav bakåt. Det gäller ju framför allt grönområdesfrågor och trafikutvecklingen.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Det är positivt att man redovisar ett hållbarhetsbokslut.  Intressant läsning i många av-

seenden.  Miljöpartiet vill veta mer om biltrafikökningen alltsedan år 1990, koldioxid 

utsläppen i Nacka och hur biltrafikandel har förändrats från år 1990 och framåt?  

 

Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 

och biltrafiken måste minskas också i Nacka kommun. Det kan endast ske med kapaci-

tetsstark kollektivtrafik, närmast spår. Nacka kommun är på egen begäran ekokommun 

sedan 1995, vilket innebär att man ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretslopps-

principen med det långsiktigt hållbara samhället som ett övergripande mål för sin verk-

samhet.  Bibehåll biologisk mångfald, förbruka inte ändliga resurser, tillför inte natur-

främmande ämnen och medverka till en rättvis fördelning av jordens resurser är själv-

klara målsättningar i planarbetet för en ekokommun. Rent vatten är en bristvara. Stads-

utvecklingens största utmaning framöver är att skapa kretsloppssamhällen. Detta måste 

hanteras redan nu. 

 

Nacka har som målsättning hållbar samhällsutveckling. Miljöpartiet vill se ekologiskt, 

ekonomiskt och socialt hållbara samhällen. Det innebär att man kan inte fortsätta bygga 

för segregation med bostadsrätter och villor, vilket sker i Nacka.   Ett socialt hållbart 

samhälle innebär en stor andel hyresrätter. Det bör framhållas i hållbarhetsbokslutet.  

 

Havsnivåhöjningar och översvämningshotade områden bör också framhållas tydligt.” 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Positivt att Nacka tar fram ett hållbarhetsbokslut. Många problem återstår med sikte på 

stark förbättring till 2015. En kraftig satsning i relation till ökande befolkningstal på 

kollektivtrafiken behövs. En plan med åtgärder för förbättring av havs- och sjövatten 

behövs. Skydd av rödlistade arter stärks främst genom att inrätta fler naturreservat. Mer 

information om och anvåndande av miljövänliga varor av olika slag behövs till kom-

muninvånarna. Nackalistan vill att Nacka ska vara en ledande kommun inom de flesta 

delar som gäller hållbarhet och god miljö, även den mänskliga.” 

- - - - - 
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§ 172 KFKS 2009/246-532 
 

Spårtrafiksystem i Sydostsektorn Nacka/Värmdö 
Medborgarförslag från Claes Du Rietz och Folke Procopé den 25 maj 2009 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar överlämna Stockholms Lokaltrafiks (SL) svar till förslagsstäl-

larna. Medborgarförslaget anses därmed hanterat och föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

 

Ärendet 

Medborgarförslaget är en genomtänkt kollektivtrafiklösning som bl.a. innebär ”att den 

befintliga Saltsjöbanan används som grund för att bygga ett regionalt spårsystem inom 

ostsektorn med Slussen, Orminge, Mölnvik, Saltsjöbaden och Solsidan som slutstatio-

ner. Huvudbanan utgörs av nuvarande Saltsjöbanans spår från Slussen framtill Saltsjö - 

Järla. Därifrån dras en Värmdögren via Forum Nacka för att sedan följa motorvägens 

norra sida i det spårreservat som är inritat i Nackas översiktsplan från 2002. Befintliga 

spår mot Saltsjöbaden och Solsidan, kompletterade med mötesspår, blir den andra gre-

nen.” 

Eftersom SL är det organ som svarar för den regionala kollektivtrafiken har kommunsty-

relsen beslutat remittera medborgarförslaget till SL. SL har i skrivelse daterad 

2009-11-04 kommenterat medborgarförslaget och redovisat sin ståndpunkt. SL håller, 

liksom kommunen, med om att kollektivtrafiken på sikt i Nacka/Värmdösektorn måste 

lösas med en kapacitetsstark kollektivtrafik, men att SL inte kommer att utreda förslags-

ställarnas förslag utan prioritera de spårutbyggnader som finns med i den nationella in-

vesteringsplanen och den aktuella länsplanen. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 208 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 28 juni 2010 

Bil 1 Medborgarförslag från Claes Du Rietz och Folke Procopé 26 maj 2009 

Bil 2 Utdrag ur KS protokoll från 21 september 2009 

Bil 3 SLs svar på medborgarförslag om nytt spårsystem i Nacka/Värmdö 4 november 

2009 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 208 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog att kommunstyrelsen beslutar överlämna 

Stockholms Lokaltrafiks (SL) svar till förslagsställarna. Medborgarförslaget anses därmed 

hanterat och föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

 

Yrkanden 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) yrkade att ärendet återremitteras. 
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Beslutsgång 

Ordförande fann att kommunstyrelsen avslog Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och 

beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Votering begärdes och verkställdes. 

 

Följande röstade för avslag av Kerstin Nöre Söderbaums återremissyrkande. 

 

Erik Langby (M), Eva Öhbom Ekdahl (M), Kerstin Thorngren (M), Cathrin Bergen-

stråhle (M), Magnus Bergman (M), Lars Berglund (M), Stefan Saläng (FP), Jan-Eric 

Jansson (KD), Gunnel Nyman Gräff (S), Karl-Axel Johansson (S), Katja Nylund (S) och 

Rolf Wasteson (V) 

 

Följande röstade för bifall av Kerstin Nöre Söderbaums återremissyrkande. 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Med 12 röster mot 1 beslutade kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Medborgarförslaget av Claes Du Rietz och Folke Procopé  måste få en seriös hantering 

och utredning.  SL måste snarast förstå behovet av spårtrafik över Skurusundet till 

Värmdö.  

 

Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 

och biltrafiken måste minskas också i Nacka och Värmdö kommuner. Det kan endast 

ske med kapacitetsstark kollektivtrafik, närmast spårtrafik. Det. är dags att Nacka tar sitt 

ansvar som ekokommun. Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, 

vilket innebär att man ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med 

det långsiktigt hållbara samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Bibe-

håll biologisk mångfald, förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande äm-

nen och medverka till en rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättning-

ar i planarbetet för en ekokommun.” 

 

Protokollsanteckningar 

Gunnel Nyman Gräff (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Ostsektorn och särskilt Värmdö tillhör landets mest expansiva områden. För att möta 

befolkningstillväxten måste kollektivtrafikförsörjningen förbättras kraftigt. Den utred-

ning som SL gjort visar att en konvertering av Saltsjöbanan till spårvägsstandard inte 

ger någon kapacitetsförstärkning jämfört med idag. Antalet sittplatser per timme kom-

mer bara att öka med 8 procent, vilket innebär att fler resenärer bland annat Fisksätra-

borna kommer att tvingas stå på sträckan in mot Slussen. Det är helt oacceptabelt att de 

som reser längst inte kan erbjudas sittplats. En upprustning av befintlig Saltsjöbana, 
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med nya dubbelspårssträckor, moderna vagnar måste till enligt socialdemokraterna i 

Nacka och i landstinget.” 

 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”SLs styrelse beslöt i maj 2010 att skjuta på beslutet om Tvärbana Ost och att ytterligare 

alternativ för Tvärbanans sträckning och Saltsjöbanans modernisering ska utredas.  

 

Folkpartiet anser det angeläget att pröva alternativa lösningar för den framtida infra-

strukturutbyggnaden i Nacka.  Motiven för detta är flera: att öka trafikkapaciteten inom 

given kostnadsram,  att avlasta Slussen-terminalen, att inte blockera möjligheterna till 

spårtrafik österut till Orminge samt minimera störningarna av trafiken under ombygg-

nadstiden. 

 

Därför vill vi att följande åtgärdsprogram prövas och utvärderas: 

 

1. Fler direktbussförbindelser från Nacka till Cityterminalen via särskilda bussfiler på 

Centralbron med anslutning till samtliga T-banelinjer, pendeltåg och fjärrtåg.  

 

2. Behålla Saltsjöbanan som järnväg med nuvarande sträckning, renoverad bro över 

Danvikskanalen och med moderna pendeltåg 

 

3. Förlänga tvärbanan från Lugnet till ny sammanslagen station vid Sickla med omstig-

ning till Saltsjöbanan och busstrafiken på Sicklaön och i Älta.  

 

4. Reservat för framtida förlängning av spårtrafik från Sickla till Nacka Forum och vida-

re österut över Skurubron mot Orminge. 

 

5. Avstå från rockaden mellan Saltsjöbanan och Värmdöleden. Ombyggnaden av Hen-

riksdals trafikplats förenklas. 

 

6. Utreda tidigareläggning av tunnelbanan (Blå linjen) till Nacka/Orminge.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Ett stöd till innehållet i förslaget från Nackalistan. Märkligt att kommunen helt överlå-

ter åt SL att ha en synpunkt på en synnerligen viktig och angelägen fråga. Har kommu-

nen ingen egen åsikt eller viljeinriktning i frågan och bara gömmer sig bakom ryggen på 

SL?” 

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Claes Du Rietz och Folke Procopé tar upp viktiga frågor i sitt medborgarförslag. 

Nacka-Värmdö har idag stor brist på spårtrafik och är till mycket stor del kollektivtrafik-

försörjt med bussar. Det är i längden ingen optimal lösning, särskilt som båda kommu-
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nerna har en stor befolkningstillväxt. Kapaciteten måste öka. Centerpartiet anser att man 

behöver dra ut spårtrafik till i första hand Orminge. I ett längre perspektiv även ut till 

Värmdö/Gustavsberg. Vi är dock skeptiska till T-bana då en sådan investering är mycket 

dyr och det skulle i sin tur leda till krav på kraftig exploatering längs dess linjesträck-

ning. Och det tror vi skulle medföra en oönskad utveckling. Vi förespråkar i stället att 

modern spårvägstrafik byggs ut till Orminge. Det är billigare och mer resursoptimalt. 

Täta turer ger dessutom hög resandekapacitet. 

 

När det gäller Saltsjöbanan är det vår uppfattning om att den även i fortsättningen ska ha 

järnvägsstandard men rustas upp med nya vagnar och dubbelspår/mötesspår på vissa 

ställen. Den ska självfallet även fortsätta in till Slussen. Därför måste även Danviks-

lösen projektet omformas.” 

 

 

- - - - - 
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§ 173 KFKS 2009/623-111 
 

Folkomröstning om avgift på Skurubron 
Motion den 23 november 2009 av Gunnel Nyman Gräff och Jonas 
Skiöld (S) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen. 

 
Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen har en folkomröstning bland Boo-borna om det ska tas 

ut en avgift för att finansiera tillkomsten av en ny Skurubro och att kommunen ska 

uppmana Värmdö kommun att ha en folkomröstning i samma sak. 

Kommunfullmäktige har dock redan fattat beslut om att kommunen ska finansiera sin 

andel av kostnaderna för en ny bro genom avgifter. Kommunen har med bas i detta be-

slut ingått ett avtal med Trafikverket (tidigare Vägverket) om att finansiera två tredjede-

lar av en ny Skurubro, för att säkerställa att den bro som så väl behövs kommer till inom 

rimlig tid. Alternativet att finansiera kommunens andel via kommunalskatten har i ut-

redningen inför beslutet om broavgift bedöms orealistiskt. Förslagen i motionen bör 

därför avslås. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 185 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 1 juni 2010 

Motion den 23 november 2009 av Gunnel Nyman Gräff och Jonas Skiöld (S) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 185 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen. 

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande fann att kommunstyrelsen avslog Gunnel Nyman Gräffs yrkande och beslu-

tade därmed i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Votering begärdes och verkställdes. 

 

Följande röstade för avslag av Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 
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Erik Langby (M), Eva Öhbom Ekdahl (M), Kerstin Thorngren (M), Cathrin Bergen-

stråhle (M), Magnus Bergman (M), Lars Berglund (M), Stefan Saläng (FP) och Jan-Eric 

Jansson (KD) 

 

Följande röstade för bifall av Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 

Gunnel Nyman Gräff (S), Karl-Axel Johansson (S), Katja Nylund (S) och Rolf Waste-

son (V) 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (M) avstod från att rösta. 

 

Med 8 röster mot 4 och 1 som avstod från att rösta beslutade kommunstyrelsen i enlig-

het med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Reservation 

Gunnel Nyman Gräff reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”I frågan om att Nacka behöver en ny Skurubro står socialdemokraterna nära den mode-

ratstyrda majoriteten, vi delar även synen på att bron måste byggas skyndsamt för att 

lösa Skurubroeländet, som utsätter människor för stora risker dagligen. 

Socialdemokraterna har under ett antal år drivit frågan om ”Lös Skurubroeländet nu”, 

och i förra valrörelsen gick moderaterna i Nacka ut i ett ”Valextra” som bilaga i NVP. 

Där lovade man Nackaborna att en ny Skurubro skulle stå klar 6 juni 2012. Där nämns 

ingenting om att det är boende på Boo-sidan om bron som ska få notan, tvärtom utlovas 

att det är det kommunen som låna ut pengar som staten sedan ska betala tillbaks. 

Mats Gerdau, ledamot i Nackas kommunfullmäktige och i kommunstyrelsen säger i 

samma moderata ”Valextra”: citat ”De statliga vägarna måste rimligen komma oss till 

del också, inte bara gå till att bygga spår eller dyra motorvägar i andra delar av landet 

där det inte bor så många”. Han lovar också att ta upp fråga i riksdagen om han blir in-

vald där.  

Vi kan nu konstatera att Mats Gerdau sitter i riksdagen, vi har en moderatstyrd regering 

både i riket, i regionen och i kommunen, men det är Boo-borna som får notan för en ny 

bro! 

Socialdemokraterna har därför föreslagit att Boo-borna i en folkomröstning, ska få säga 

ja eller nej till broavgifter. 

I varje demokratiskt samhälle är det viktigt att alla parter spelar efter samma regler och 

att man försöker hålla sig inte bara till reglerna, utan även arbetar aktivt för att i god 

demokratisk anda underlätta politiskt engagemang och politiska ställningstaganden, 

även för motståndarna. Att inte vara överrens i sak är inget nytt och kommer att inträffa 

även i framtiden. Det är dock en sak att ta olika ställningstaganden i en sakfråga och en 

helt annan att trixa med de demokratiska förutsättningarna som skall råda för att be-

handla densamma.  

Erik Langby har varit fullt medveten om att hanteringen av motionen om avgifter på en 

ny Skurubro krävde en skyndsam hantering, när motionen presenterades för kommun-

fullmäktige den 23 november 2009, för att om den skulle komma att bifallas ge kom-
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munfullmäktiges ledamöter och medborgarna i Nacka god tid på sig att ta ställning i 

sakfrågan. En tjänsteskrivelse fanns i princip klar redan i februari. 

Kommunen har tidigare gjort utredningar om folkomröstningsfrågan och har vid två 

tillfällen genomfört egna folkomröstningar, vidare har man även utrett hur ett avgiftssy-

stem ska komma att se ut, därför är förutsättningarna för att ta ställning i sakfrågan i en 

skyndsam ordning mycket goda. Istället för att göra sitt bästa för att ta upp frågan och 

skyndsamt behandla ärendet har Erik Langby, medvetet, valt att processa ärendet i en 

omoralisk takt.  

Att Erik Langby är motståndare till att folkomrösta i frågan, även om han vid två tidiga-

re tillfällen har fattat beslut om att genomföra folkomröstningar om vägavgifter, kan 

man lätt se ett mönster av inkonsekvens. I de fall Erik Langby är säker på att få som han 

vill utgör folkomröstningar goda instrument för att mäta medborgarnas vilja, i de fall 

Erik Langby riskerar att förlora en folkomröstning, i detta fall med mycket stor margi-

nal, väljer han att inte låta medborgarna ta ställning. Är det så en demokrati skall funge-

rar?  

Det må så vara att Erik Langby i detta läge, när det är för sent, gömmer sig bakom para-

grafer och principer, som tycks gälla när det passar, men om han velat behandla frågan i 

god demokratisk anda hade motionen behandlats tidigare och inte som nu i ett läge när 

det är omöjligt för kommunfullmäktige att fatta ett annat beslut än att avslå förslaget om 

folkomröstning i frågan. Juridiskt helt korrekt, men är det moraliskt riktigt?” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Nackalistan stödjer förslaget om folkomröstning om avgifter på Skurubron. Det är ett 

sätt att visa vad berörda invånare tycker i en angelägen fråga. Avgifter på bron är fel, 

speciellt att en annan stor bro ska byggas i Nacka som ska vara gratis. Mycket orättvist!” 

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Centerpartiet anser att en ny Skurubro är nödvändig. En ny påfartsramp ska byggas vid 

Björknäs och det kan skapa bättre möjligheter för trafiken att flyta smidigare förbi Sku-

rusundet. Vi vill avvakta med slutgiltigt ställningstagande till trafikavgift på en ny Sku-

rubro tills att vi sett resultatet av den nya påfartsrampen. Om det skulle visa sig rampen 

inte får önskad effekt är vi dock beredda, om inte staten tar sitt ansvar och finansierar en 

ny bro fullt ut, att införa trafikavgifter för att delfinansiera brobygget. Det är ingen öns-

kelösning, men ändå en möjlighet.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd till motionen” 

 

- - - - - 
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§ 174 KFKS 2009/427-258 

 

Kostnader för utbyggnad av vägar 
Motion den 14 september 2009 av Christina Ståldal och Mikael Carlsson 

(NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd efter-

som; 

 de av kommunstyrelsen beslutade principerna för gatukostnader är en skälig av-

vägning av nyttan för enskilda och det allmänna, 

 standardkraven för de allmänna vägarna är minimikrav för trafiksäkerhet och 

framkomlighet i ett permanent bebott villaområde, 

 gatukostnaderna har mycket liten betydelse för boendesegregationen eftersom de 

utgör en begränsad andel av de fastighetsvärden som uppstår som en följd av 

planläggningen. 

Ärendet 

Motionen föreslår ett tak för gatukostnader under fem år. Taket sätts till 50 tkr för fas-

tigheter upp till 4000 kvadratmeter och 100 tkr däröver. Det man önskar uppnå är mer 

varsamma och billigare vägombyggnader, mer positiv samverkan med boende, lägre 

kostnader för fastighetsägarna och att motverka boendesegregation på grund av att fas-

tighetsägare tvingas flytta på grund av höga vägkostnader.  

 

Konsekvensen skulle bli att skattefinansieringen ökar i storleksordningen 50 miljoner kr 

för de budgeterade projekt som ska genomföras under perioden. Motsvarande underskott 

i ännu icke budgeterade förnyelseområden tillkommer. 

 

Vägstandarden i områden med kommunalt huvudmannaskap har ifrågasatts, utretts och 

utvecklats under de senaste åren. En ytterligare sänkt standard bedöms inte medföra 

totalt lägre kostnader för kommunen på lång sikt. 

 

Det finns inte belagt att någon Nackabo hittills tvingats sälja sin bostad på grund av 

höga gatukostnader. Försäljning av fastigheter i samband med genomförande av nya 

detaljplaner bedöms ha andra orsaker. Det finns andra sätt att motverka segregationen 

som troligen är effektivare.  

 

Fördelarna med förslaget i form av mer positiv samverkan med boende och lägre kost-

nader för fastighetsägarna är dock uppenbara. En stor del av de synpunkter som kommer 

i samband med samråd om detaljplan och gatukostnader rör just gatukostnadernas stor-

lek. 
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Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 186 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 3 juni 2010 

Motion den 14 september 2009 av Mikael Carlsson, Mansour Rahimi och Christina 

Ståldal (NL) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 186 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd efter-

som; 

 de av kommunstyrelsen beslutade principerna för gatukostnader är en skälig av-

vägning av nyttan för enskilda och det allmänna, 

 standardkraven för de allmänna vägarna är minimikrav för trafiksäkerhet och 

framkomlighet i ett permanent bebott villaområde, 

 gatukostnaderna har mycket liten betydelse för boendesegregationen eftersom de 

utgör en begränsad andel av de fastighetsvärden som uppstår som en följd av 

planläggningen 

 

Yrkanden 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) yrkade bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 

med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd till motionen” 

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Centerpartiet känner sympati med Nackalistan i denna fråga. Den begränsning i kost-

nadsuttag för gatukostnadsersättning. Som föreslås skulle göra det lättare för de fastig-

hetsägare som drabbas när tex. en gammal väg byggs om och förstärks.  

 

Samtidigt skulle det bli en relativt stor årlig extra kostnad som läggs på alla skattebeta-

lare i Nacka om avgifterna ska ned till den maxnivå som Nackalistan föreslår. Att belas-

ta skattebetalarna med 50 mkr årligen är dock inte rimligt. Trots allt så blir oftast effek-

ten av en vägombyggnad att fastigheternas värde stiger, och det måste man också ta hän-

syn till. 
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Vi i centerpartiet tror att man måste hitta ett nytt lägre maxtak än nuvarande 200 000 

kronor per tomt. Stadsledningskontoret bör få i uppdrag att ta fram ett kompromissför-

slag som innebär lägre maxtak för fastighetsägare men som inte heller alltför mycket 

belastar alla skattebetalare i Nacka.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Strukturomvandlingen som görs i vissa delar av Nacka, men även allmänna nyttigheter 

i anslutning till bostadsområden, ska betalas över den gemensamma skatten. Som det nu 

är pådyvlas Nackas invånare jättekostnader för vägar och annat för att skapa ett nytt 

slags samhälle, på ett sätt som nog är unikt i landet. Jättehög punktbeskattning av den 

enskilde till priset av låg allmän skatt i kommunen. Dessutom är inflytandet i det när-

maste obefintligt och utförandet av vägar m.m. lämnar mycket övrigt att önska. Inte 

minst då det gäller varsamhet med natur och miljö. Nackalistan vill att Nacka ska börja 

planera förnuftigt, och stödjer den egna motionen.” 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 175 KFKS 2009/622-287 
 

Återställandet av Velamsunds gård 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att en utredning ska tillsättas för att utreda möjligheterna att åter-

ställa Velamsunds gård. I en återställd byggnad skulle olika verksamheter kunna in-

rymmas. Stadsledningskontoret menar att det idag görs många insatser för att förvalta 

och utveckla befintliga resurser i Velamsund, så att det är ett attraktivt område för nya 

och gamla besökare. Att nu lägga resurser på att utreda en uppbyggnad av herrgården 

har lägre prioritet. Dessutom måste det finnas en eller flera seriösa intressenter som är 

villiga att driva verksamhet i en uppbyggd herrgård till de kostnader som uppstår för att 

bygga upp huset. Några sådana intressenter finns inte idag.  

Velamsundsstyrelsen föreslår därmed att förslaget avslås. 

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 27 april 2010 

Protokollsutdrag från Velamsundsstyrelsen den 17 maj 2010 § 11 

Motion den 18 november 2009 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 juni 2010 § 187 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen. 

 

Beslut i Velamsundsstyrelsen den 17 maj 2010 § 11 

Velamsundsstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd till motionen” 

 

- - - - - 
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§ 176 KFKS 2010/165-753 
 

Stoppa mäns våld mot kvinnor med funktionsnedsätt-

ningar  
Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson (S) m.fl. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är färdigbehandlad efter-

som arbete pågår. 

 

Ärendet 

Socialdemokraterna har i kommunfullmäktige lagt en motion om att stoppa mäns våld 

mot kvinnor med funktionsnedsättningar. 

Socialtjänsten har påbörjat ett arbete för att ta fram rutiner för hur arbetet med att stoppa 

mäns våld mot kvinnor med funktionsnedsättning har. Länsstyrelsen kommer erbjuda 

kommunerna utbildning av socialtjänstens personal både biståndshandläggare och hem-

tjänstpersonal/boendestödjare. Rutiner för information finns och det är ingen skillnad på 

personer med funktionsnedsättning. En samordare för våld i nära relationer och repre-

sentanter som bevakar frågan inom respektive verksamhetsområde finns i socialtjänsten. 

Socialtjänsten i Nacka, säkerställer att den enskilde i behov av skydd och stöd får insat-

ser anpassade efter sina behov. Rutiner kring sekretess och skyddade personuppgifter 

efterlevs. Detta gäller även färdtjänsten. 

En pågående samverkans grupp, där myndigheter så som polisen, åklagarmyndigheten, 

socialtjänsten, Nacka närsjukhus, vårdcentraler, Södersjukhuset, Carema hjärnhälsan 

finns representerade tillsammans med frivillig organisationerna kvinnojouren och 

brottsofferjouren. I samverkansgruppen ingår även Nacka kommuns Stöd och hälsa, 

VSS familjeverksamhet, kultur och utbildning. Årligen hålls en samverkanskonferens 

för utbildning inom våld i nära relationer. 

Samverkan med handikapporganisationerna ses som en positiv utveckling i arbetet med 

våld i nära relationer. I dagsläget finns ingen pågående samverkan. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 211 

Social- och äldrenämnden den 18 maj 2010§ 67  

Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson (S) m.fl. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 211 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är färdigbehandlad efter-

som arbete pågår. 
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Beslut i Social- och äldrenämnden den 18 maj 2010 § 67 

Social- och äldrenämnden beslöt att föreslå kommunfullmäktige att motionen är färdig-

behandlad eftersom arbete pågår. 

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Kerstin 

Nöre Söderbaum (MP) bifall till motionen. 

 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs m fl yrkande och beslutade kommunstyrelsen i 

enlighet med Eva Öhbom Ekdahls och Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Vid Social- och äldrenämndens sammanträde 18 maj 2010 behandlades Socialdemo-

kraternas motion ”Stoppa mäns våld mot kvinnor med funktionsnedsättning”. Den mo-

deratstyrda majoriteten avslog motionen. Ett av argumenten var att en pågående sam-

verkansgrupp arbetar med frågan ”Mäns våld mot kvinnor” och att den gruppen hanterar 

frågan. 

Vi socialdemokrater skrev tillsammans med Nackalistan en protokollsanteckning i Soci-

al- och äldrenämnde, där vi bl.a. skrev ”Att som den moderatstyrda majoriteten avslå 

denna motion är ett sätt att minska det pågående arbetets kraft och möjlighet till konkre-

ta åtgärder för att stoppa våldet mot kvinnor med funktionsnedsättning”. 

Motionen kommer nu till Kommunstyrelsen, med samma avslag med samma motiver-

ing. Nu har Social- och äldrenämnden antagit uppdateringen av planen för samverkan 

och vi kan konstatera att man inte alls har lyft in samarbetsformer och strategier som 

särskilt beaktar kvinnor med funktionshinder. 

Detta är ett svek mot de kvinnor med funktionsnedsättning som riskerar eller redan i dag 

är utsatta för våld. Sveket mot oss socialdemokrater när den moderatstyrda majoriteten 

inte fullföljer sitt åtagande som man lovade när vår motion avslås är litet i förhållande 

till sveket mot kvinnorna.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd till motionen” 

 

- - - - - 
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§ 177 KFKS 2010/212-109 
 

Medborgarkontor för bättre stöd till Nackas invånare 
Motion den 15 april 2010 av Ola Karlsson, Lena Rönnerstam och Jo-
nas Karlsson (S) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med 

tanke på att kommunen på flera andra sätt möter medborgarnas behov av service via 

olika kanaler, system och samverkan med andra myndigheter. 

 

Ärendet 

I motionen föreslås att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att inrätta ett medborgarkontor 

i Älta. Senare kan flera medborgarkontor komma att öppnas där de förväntas göra mest 

nytta. Stadsledningskontoret redovisar att kommunen möter medborgarnas behov på 

service på flera sätt och via olika kanaler. Kontaktcenter utgör vägen in för medborgarna 

i kommunen, och biblioteken har ett uppdrag i att ge service till medborgarna. Samver-

kan med arbetsförmedlingen och försäkringskassan i ArbetslinjeN är en annan strategi 

att möta medborgares behov av stöd och service, liksom socialtjänstens nya verksam-

hetssystem. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 209 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 28 juni 2010 

Motion den 19 april 2010 av Ola Karlsson, Lena Rönnerstam och Jonas Skiöld (S) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 209 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med 

tanke på att kommunen på flera andra sätt möter medborgarnas behov av service via 

olika kanaler, system och samverkan med andra myndigheter. 

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Kerstin 

Nöre Söderbaum (MP) bifall till motionen. 

 

Beslutsgång  

Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs m fl yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet 

med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Lena Rönnestam (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Stadsledningskontoret redovisar i sitt svar att Nacka kommun möter medborgarnas 

behov av service på flera sätt och via olika kanaler, ex via Kontaktcenter och kommu-

nens bibliotek.  

Kontaktcenter utgör vägen in för medborgarna och biblioteken har ett uppdrag att ge 

service till medborgarna. 

För att nå Kontaktcenter måste man ha viss grund i datorhantering samt svenska språket 

och en vana vid hur allt fungerar i det svenska samhället/traditionen. Man bör inte heller 

ha allt för stora svårigheter med att läsa/skriva. Har man ingen dator och inte dessa ele-

mentära grunder kan man få hjälp via ett bibliotek. Frågan uppkommer då om bibliote-

ken har den personal och det extra utrymme (bl.a. i sin egen budget) som krävs för att 

man ska kunna lotsa människor med olika behov rätt/vidare. 

Det kan vara barnfamiljer som bor på hotellrum, barnfamiljer som ska vräkas eller utvi-

sas, människor jagade av kronofogden, människor med behov av mänsklig kontakt etc. 

som söker sig till biblioteken för att få hjälp. Här finns människor som behöver hjälp 

med att byta barnomsorg/skola. Man behöver IT-stöd och support för att e-leg införts 

som krav. 

Dessa människor anlitar inget Kontaktcenter. De söker sig till det personliga mötet på 

ett bibliotek. Många frågor är känsliga – har bibliotekspersonal tystnadsplikt? 

I svaret från stadsledningskontoret kommer man även att erbjudas chatt som ett sätt att 

kommunicera. Detta erbjudande ser vi endast som ett ytterligare sätt för de redan etable-

rade medborgarna att hitta svar/kunskap. Inte för de som redan har svårigheter. 

Att de senaste mätningarna visar att antalet ärenden via telefon/personliga besök mins-

kar anser vi endast vara ett uttryck för att man kvalitetsmässigt inte kan inordna bl.a. 

ovanstående viktiga frågor i denna mätning. Praktisk erfarenhet visar ett annat mönster.  

Vi socialdemokrater anser att medborgarkontor, genom möjligheten till lokala och per-

sonliga möten, är ett viktigt och bra komplement till service via hemsidan. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet.” 

 

”Stöd till motionen” 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 178 KFKS 2010/164-469 
 

Krav- och rättvisemärkta produkter på sammanträdena 
Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson och Mattias Qvarsell (S) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta lämna motionen utan särskild 

åtgärd eftersom det som förslås redan är uppfyllt eller på väg att uppfyllas.  

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunen ska stärka det ekologiska och sociala ansvarsta-

gandet vid kommunfullmäktiges, kommunstyrelsens och facknämnders sammanträden 

genom att bara köpa krav- och rättvisemärkta produkter till fikat. Stadsledningskontoret 

redovisar att vissa steg redan tagits i den riktning som motionen förslår, och att det på-

går ett arbete för att allt som serveras till fikat ska uppfylla de riklinjer som finns i upp-

handlings- och inköpspolicyn. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 210 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 29 juni 2010 

Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson och Mattias Qvasell (S) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 210 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslog kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta lämna motionen utan särskild 

åtgärd eftersom det som förslås redan är uppfyllt eller på väg att uppfyllas.  

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Kerstin 

Nöre Söderbaum (MP) bifall till motionen. 

 

Beslutsgång  

Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs m fl yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet 

med arbetsutskottets förslag.  

 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”En policy är en avsiktsförklaring och riktlinjer för att styra beslut och uppnå önskade 

mål. 

 

Vi noterar med tillfredsställelse att i förslaget till beslut från stadsledningskontoret re-

dovisar man att det inom kommunen pågår ett arbete i syfte att allt som serveras till fikat 
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ska uppfylla de riktlinjer som finns i kommunens upphandlings- och inköpspolicy. Vis-

sa steg ska även ha tagits i denna riktning.  

Vi socialdemokrater har en intern vilja att leva och verka för att kommunen själv ska 

vara en god förebild för kommunmedborgarna när det gäller ekologisk och social håll-

barhet. I detta arbete ingår även att försöka minska på det ständigt växande sopberget. 

En del i detta är att återanvända material, t.ex. porslin i stället för engångsmaterial. Vi 

socialdemokrater ser gärna att även Nackas politiska majoritet anstränger sig att leva 

upp till den fastslagna policyn för upphandling och köp.”  

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stöd till motionen” 

 

- - - - - 
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§ 179 
 

Val av ledamot i kollektivtrafikkommittén efter Linda 

Norberg (M) 
 

Beslut 

Ärendet utgår 

 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 180 
 

Övriga frågor 
 

Busstrafik på Älgö 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Det har nu kommit uppgifter om att SL har ändrat sig vad gäller kraven för busstrafik 

på Älgö! SL bryter mot sitt eget regelverk och därmed riskerar kollektivtrafiken att inte 

fungera på Älgö och de boende kan utsättas för trafikrisker med backande bussar i bran-

ta lutningar. Kommunen har vetat ända sedan 2006 att SL inte godkänner en större lut-

ning på vägarna, som skall trafikeras med deras bussar, än 7 %. Hur kan det här komma 

sig? Vilka har beslutat ? 

 Se mer på Älgö Vägföreningshemsida nedan. 

www.algoff.se  

 

Miljöpartiet bifogar den senaste tidens skriftväxling med anledning av en interpellation 

till fullmäktige. 

 

Av de svar på miljöpartiets frågor angående planerad busstrafik på Älgö dels det skriv-

na, dels vid fullmäktiges behandling  i ärendet framgår att kommunen kan inte uppfylla 

SL:s krav och att kommunen gör mycket/allt för att vilseleda/dölja det. Problemen med 

busstrafik har uppmärksammats av de boende år 2006 i samband med överklagande av 

planen. SL skrev 7 juni år 2006 i sitt yttrande över utställningen ” Det är viktigt att lut-

ningen upp till den planerade bussvändslingan inte överstiger 7% då busstrafik inte är 

möjlig.”   

 

 Miljöpartiet skrev följande i interpellationen: 

”Det har kommit till allmän kännedom att den antagna detaljplanen för Älgö inte upp-

fyller SL:s krav för busstrafik. Det är mycket alarmerande ur ett flertal aspekter.  

 

Trots att den antagna detaljplan för Älgö inbegriper hela Älgö med dess 540 fastigheter 

har planengenomförandet delats i tre utbyggnadsetapper oberoende från varandra i tid 

och rum.  

   

Utbyggnadens etapp 1 har redan påbörjats av kontrakterad entreprenör för 42,5 miljoner 

kronor. I denna första etapp ska hela Älgövägen samt 380 meter av Bergabovägen byg-

gas om till bussväg, förses med gångbana och vid Bergabovägen ska en bussvändplan 

anordnas. Men lutningen på Bergabovägen den första sträckan efter Älgövägen är för 

brant för att SL ska accepterade den som bussväg.  

   



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 72 (72) 

 Kommunstyrelsen  

 23 augusti 2010 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Denna mycket allvarliga planeringsmiss är oacceptabel och innebär i princip stopp för 

busstrafik på Älgö eftersom detaljplanen inte erbjuder alternativ, samt en investering i 

ett redan inlett vägbygge som saknar grund. 

 

Exploateringsenheten har inte slagit larm utan låter av allt att döma genomförandepro-

cessen fortgå inom etapp 1. Men man är inte omedveten om situationen. Utan sitter pa-

rallellt och planerar för en icke planförankrad reservvändplats inom etapp 3 av plange-

nomförandet. Det framgår av projekteringsmötesprotokoll daterad 2010-02-03.” 

 

 

 

 

 

Motionen Stadsnät i Nacka 

Stefan Saläng (FP) begärde att motionen Stadsnät i Nacka, KFKS 2007/241,som bord-

lades på kommunstyrelsens sammanträde den 3 maj 2010 ska tas upp till fortsatt be-

handling vid nästa kommunstyrelsesammanträde. 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återupptas på kommande sammanträde med 

kommunstyrelsen. 

- - - - - 

 

 

 


